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ОЦІНКИ ДІЯЛЬНОСТІ ВЛАДНИХ СТРУКТУР 
У ПІДГОТОВЦІ ДО ЄВРО-2012 
 
Позитивні відгуки у ЗМІ 

 
 Президент Украины В. Янукович убежден, что Украина примет 

Чемпионат Европы по футболу на достойном уровне.  Об этом Глава 
государства сказал в ходе общения с французскими журналистами, которые 
приехали в Украину для ознакомления с нашей подготовкой к Евро-2012. 

 «Организаторы Евро-2012, международные организации, УЕФА, все 
исполнители со стороны Украины сделали все для того, чтобы эти 
соревнования состоялись. У нас нет никаких сомнений, что так и будет», – 
подчеркнул В. Янукович. 

 Он назвал проведение Евро-2012 для Украины одновременно и 
большой честью, и серьезным экзаменом на нашу ответственность и 
надежность как партнеров. 

 Президент также напомнил, что достойная подготовка к Чемпионату 
требует не только финансовых вложений, но и соблюдения определенных 
стандартов. 

 «Украина к этому готова», – подчеркнул он. В этом контексте 
Президент отметил, что стоимость всех работ по подготовке к Евро-2012 
составляет около 35 млрд грн. 

 В. Янукович в то же вряемя отметил, что вся построеная к Евро-2012 
инфраструктура послужит также будущим поколеним (В. Янукович: 
Украина достойно примет Евро-2012 // Обозреватель 
(http://obozrevatel.com/politics/83097-yanukovich-ukraina-dostojno-primet-
evro-2012.htm). – 2012. – 04.04). 

 
* * * 

За останні півтора роки Україна здійснила справжній прорив в 
підготовці до фінальної частини чемпіонату Європи з футболу 2012 року. 
Яскравим прикладом цього є завершення реконструкції головної арени 
майбутнього турніру – НСК «Олімпійський» в Києві. Таку думку висловив 
журналіст провідного спортивного французького видання «L’Equipe» 
К. Баррет. За його словами, влітку минулого року «Олімпійський» виглядав, 
як великий будмайданчик.  

 «Востаннє я був на «Олімпійському» влітку 2011-го під час прес-туру, 
організованого УЄФА та присвяченого року до старту чемпіонату. Тоді 
стадіон виглядав як величезний будівельний майданчик. І в те, що його 
завершать вчасно, неможливо було повірити. Сьогодні арена чудово 
облаштована: в її чаші – оригінальна кольорова гама стільців, вражає 
грандіозна покрівля», – відзначив журналіст («L’Equipe»: НСК 
«Олімпійський» – приклад прориву України // Інформаційний центр 
«Україна-2012» (http://ukraine2012.gov.ua/news/190/52576). – 2012. – 04.04). 
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* * * 
По мнению специалистов известного американского спортивного 

интернет-портала Bleacher Report, обновленный НСК «Олимпийский» в 
Киеве является лучшим стадионом будущего чемпионата Европы по 
футболу 2012 года. Это следует из рейтинга всех восьми арен турнира, 
который составили журналисты издания. 

Все стадионы Евро-2012 удивительные и достойны принимать такой 
турнир, как чемпионат Европы по футболу. Он помог Украине и Польше в 
развитии крупных футбольных площадок, которые могут способствовать 
продвижению соответствующих национальных программ двух стран в 
будущем, отмечают в Bleacher Report. 

Рейтинг стадионов Евро-2012 возглавляет киевский НСК, вторым идет 
варшавский Национальный стадион, а замыкает почетную тройку донецкий 
«бриллиант» «Донбасс Арена». Далее идут «янтарный» стадион в Гданске, 
арены в Познани и Вроцлаве, «Арена Львов» и харьковский стадион 
«Металлист» (НСК «Олимпийский» признан лучшим стадионом Евро-
2012 // Ирта-fax (http://irtafax.com.ua/news/2012/04/2012-04-06-60.html)). 

 
 

Негативні відгуки у ЗМІ 
 
Свободных мест в отелях Украины к Евро-2012 почти не осталось, а 

оставшиеся номера бьют ценовые рекорды. Так, стоимость проживания на 
время Евро-2012 взлетела минимум в три, а в отдельных случаях – более чем 
в десять раз. 

Высокая стоимость проживания в период с 8 июня до 1 июля вызвала 
обеспокоенность УЕФА, и футбольная ассоциация заявила, что если цены не 
снизятся, иностранных гостей в украинских городах не будет вообще. 

Между тем, как свидетельствуют данные сайта booking.com, почти все 
номера в фешенебельных отелях Киева на время Евро-2012 уже 
забронированы. Из всех четырехзвездочных и пятизвездочных гостиниц 
украинской столицы остались только два двухместных номера «полулюкс» в 
Riviera on Podol стоимостью 2,5 тысячи долларов за сутки каждый. В апреле 
цена подобных апартаментов не превышает 446 долларов. 

А гостиница «Эконом» – одна из самых недорогих в Донецке – на 
время проведения матчей Евро-2012 подняла стоимость проживания 
больше, чем в десять раз. 

Напомним, что средняя цена аренды однокомнатной квартиры в период 
чемпионата в Харькове, Донецке и Львове составит 400 долларов в сутки. 
Немного ниже цены, как ожидается, будут в Киеве, но здесь объяснение 
кроется в конкуренции: в столице очень много квартир, предназначенных 
для аренды. Однако вместо нынешней цены в 80-100 долларов во время 
чемпионата хозяева предлагают снять квартиру минимум за 300 долларов за 
сутки (Cвободных мест в гостиницах Украины к Евро-2012 не осталось – 
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СМИ // ЭКСПЕРТ-ЦЕНТР (http://expert.org.ua/?st=3&id=98911). – 2012. – 
10.04). 

 
* * * 

Владельцы украинских гостиниц должны поддержать призыв 
Президента Украині В. Януковича и снизить цены на период проведения 
Евро-2012. Об этом на брифинге заявил глава фракции Партия регионов 
А. Ефремов.  

«Во многих европейских странах болельщики приходят к мнению, что 
им выгоднее прилететь в Украину, побывать на матче и тем же чартерным 
рейсом улететь домой, чем селиться в отель в Украину», – рассказал 
А. Ефремов. 

А. Ефремов привел в пример голландских болельщиков, которые даже 
по Украине будут передвигаться на собственных автобусах. 

«Проблема есть, отмахиваться от нее нельзя. Волевым порядком здесь 
ничего не решить. И Президент совершенно прав, давая сигнал 
собственникам отелей, что цена должна соответствовать той, которая 
принята на подобных чемпионатах, если вы хотите, чтобы ваш бизнес 
дальше развивался», – считает А. Ефремов (А. Ефремов призвал хозяев 
гостиниц снизить цены на Евро-2012 // Независимое Бюро Новостей 
(http://nbnews.com.ua/news/36078). – 2012. – 09.04). 

 
* * * 

Немецких журналистов, которые приехали в Украину для проверки 
состояния готовности к Евро-2012, ночь держали на таможне и требовали 
уплатить деньги. Об этом в своём блоге написал репортер немецкой 
телерадиокомпании RBB О. Зундермаер, передаёт «Deutsche Well». 

Он и двое его коллег несколько недель провели в путешествии по 
Польше и Украине. 

«Мы отправились из Берлина на автомобиле. Мы хотели посмотреть на 
города «Евро-2012» глазами футбольных болельщиков, которые посетят эти 
страны летом», – отметил О. Зундермаер. 

Однако перед тем, как попасть в Украину, немецкие репортеры были 
вынуждены провести ночь на украино-польской границе, в пункте пропуска 
«Дорогуск-Ягодин». 

«Все формальности с польскими пограничниками были улажены за 15-
20 минут. Это при том, что как съемочная группа мы везли с собой 
микроавтобус, полный оборудования. На все это требуется немало 
документов, но наша телерадиокомпания позаботилась обо всех бумагах, и 
сначала проблем на границе не было. Они начались только на украинской 
стороне границы», – рассказал О. Зундермаер. 

«Нам ничего не говорили о каких-то проблемах с бумагами. Нас 
заставили ждать, хотя никаких других автомобилей на пропускном пункте 
на тот момент не было», – добавил он. 
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В течение ночи, пока немцы ожидали пропуска, они общались с 
водителями польских и украинских грузовиков. 

«Водители прямо говорили нам, что мы сможем проехать быстро, 
только если заплатим пограничникам. Обычно, в зависимости от того, что 
ты везешь, принято платить от 20 до 50 евро», – рассказал репортер из 
Берлина. 

Наконец, под утро журналистов все-таки пропустили, не объясняя, в 
чем заключалась сложность контроля документов в их случае. 

Самым же большим шоком, по словам О. Зундермаера, стало то, что 
после ночи на границе с них потребовали заплатить деньги за сверхурочное 
пребывания авто на стоянке пограничников. 

«Мы ничего платить не стали. За что нам платить? Мы журналисты и 
выполняем свою работу. Нам не за что платить. Мы принципиально нигде 
ничего в Украине не платили», – подчеркнул О. Зундермаер. 

Он назвал Украину «наиболее коррумпированной страной Европы». 
«Коррупция – это болезнь. Она делает людей больными», – написал 

журналист в своем блоге. 
В свою очередь глава организационного комитета «Евро-2012» 

М. Лубкивский заверил немецких журналистов, что во время футбольного 
первенства «все будет хорошо» и иностранные СМИ смогут работать без 
помех. 

Позже директор Департамента развития таможенной инфраструктуры и 
информационного сотрудничества Гостаможслужбы И. Тимофеев опроверг 
сообщения немецких журналистов. 

«Государственная таможенная служба провела служебную проверку, в 
ходе которой были взяты соответствующие объяснения, проанализированы 
материалы видеонаблюдения и документы. В результате было выяснено, что 
оформление немецких журналистов и их оборудования осуществлялось в 
соответствии со всеми требованиями действующего законодательства», – 
заявил он, сообщает пресс-служба Гостаможслужбы (Немецкие 
журналисты назвали Украину самой коррумпированной страной Европы 
// Левый берег 
(http://lb.ua/news/2012/04/04/144361_nemetskie_zhurnalisti_nazvali_ukrainu.h
tml)). 

 
* * * 

Проведение Евро-2012 никогда не окупится для Украины. Такое мнение 
в ходе круглого стола высказал экономист, экс-министр финансов Украины 
И. Уманский. По словам эксперта, в целом, нельзя формировать в обществе 
негативное отношение относительно проведения Евро-2012, даже несмотря 
на то, что данный проект вряд ли окупится.  

«Сейчас я думаю, что ожидания, что все провалится, наверно, нужно 
откладывать в сторону и позитивно настраивать как страну, так и 
болельщиков. Если сборная не выйдет из группы и эмоциональный фон во 
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время подготовки к Евро-2012 с точки зрения экономической, будет 
серьезное социальное невосприятие у населения. С точки зрения эффекта у 
страны, это очень затратный проект, который скорее всего никогда не 
окупится», – сказал он. 

По словам И.  Уманского, сейчас в обществе создан негативный фон в 
отношении проведения Евор-2012, но при этом общество забывает о 
футбольной стороне. 

«Мы совсем не обсуждаем футбол, подготовку сборной, праздник, 
который пройдет в 2012 году…Мы не получим туристического бума, к 
сожалению. В первую очередь потому что мы не создаем позитивного 
впечатления о себе ни внутри страны, ни за ее пределами», – сказал 
И. Уманский (Евро-2012 никогда не окупится – эксперт // Независимое 
Бюро Новостей (http://nbnews.com.ua/news/35490). – 2012. – 04.04). 
 

* * * 
 Городской стадион во Вроцлаве, где должны пройти матчи Евро-2012, 

может не быть введен в эксплуатацию до старта турнира.  Об этом сказано в 
релизе компании в городе Вроцлав Imtech Polska. Компания расторгла 
контракт с генеральным подрядчиком стройки, немецкой компанией Max 
Bоgl, обвинив ее в задолженности. 

 По их словам, с конца ноября прошлого года Imtech Polska не получает 
денег от генподрядчика, фирмы Max Bоgl, а также нет поддержки, 
необходимой для завершения монтажных  работ. 

 У субподрядчика из-за этого возникли долги перед иными 
предприятиями, которые поставляли материалы. Несколько десятков мелких 
субподрядчиков уже начали забастовку, требуя денег за два месяца работы. 
Общая задолженность достигла 1 млн долларов (Евростадион могут не 
сдать к Евро-2012 // УРА-Информ (http://ura-
inform.com/sport/2012/04/05/evrostadion-mogut-ne-sdat-k-evro-2012)). 

 
 
 

ХІД ПІДГОТОВКИ ДО ЄВРО-2012 
 
Ніколи в історії європейського футболу УЄФА не стикалася з такою 

увагою до континентальної першості. 
Усі квитки на матчі фінальної частини Євро-2012 продані. Про це 

заявив операційний директор УЄФА М.  Каллен. 
 «Вільних місць не буде на жодній арені Євро-2012. Є цифри, які 

кажуть, що всі квитки на чемпіонат продані. Можна закривати цю тему, і 
власне переходити до футболу», – зазначив М. Каллен. За його словами, 
цьогорічний турнір побив усі рекорди щодо інтересу до придбання квитків 
на футбольні поєдинки, адже одних тільки заявок на них було понад 12 млн. 
«Цей чемпіонат стане знаковим. Ніколи ще в історії європейського футболу 
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ми не стикалися з такою увагою до Євро-2012», – додав футбольний 
функціонер. Найбільш активними під час квиткових кампаній були 
вболівальники із приймаючих країн – України та Польщі, – а також Англії, 
Нідерландів та Швеції, яким і дісталося найбільше перепусток на матчі. 
Зазначимо, що М. Каллен наголосив, що УЄФА навмисно затягує з 
розсилкою квитків, які матимуть декілька ступенів захисту від підробок. 

 «Офіційна презентація пройде одночасно в Києві та Варшаві 23 квітня. 
Нові квитки матимуть більше п’яти ступенів захисту, а адресну розсилку для 
фанатів ми почнемо дуже скоро і після 10 травня всі, хто купив квитки, 
отримають їх поштою. Запевняю, що таким чином всі вболівальники 
гарантовано отримають свої квитки до початку турніру, а ті аферисти, які 
захочуть поживитися на фальшивках, навряд чи встигнуть створити щось 
схоже за такий короткий термін», – пояснив М. Каллен (Квитків на Євро-
2012 більш не залишилося // Інформаційне агентство «Регіональні 
Новини» (http://regionews.com.ua/node/39604). – 2012. – 10.04). 

 
* * * 

Президент України В. Янукович наголошує на важливості встановлення 
адекватних цін на проживання в українських готелях під час проведення 
матчів Чемпіонату Європи з футболу. Про це Глава держави сказав під час 
спілкування з французькими журналістами, які приїхали до України, щоб 
ознайомитись з підготовкою до Євро-2012. 

В. Янукович нагадав, що в рамках підготовки до цього заходу 
українська влада вжила певних кроків для того, щоб забезпечити адекватну 
вартість проживання у готелях держави на відповідний період. 

 «В Україні діє закон про державно-приватне партнерство, і в рамках 
цього партнерства при підготовці Євро-2012 держава зробила все, щоб 
звільнити власників готелів від податку на прибуток на 5 років», – сказав 
він. 

 На переконання Президента, такий крок із боку держави став стимулом 
для будівництва готелів. «Сьогодні влада має всі підстави звернутися до цих 
власників, щоб вони встановили під час проведення Євро-2012 адекватні 
ціни», – зазначив Глава держави (В. Янукович: Ціни на проживання в 
готелях під час Євро-2012 мають бути адекватними // Інформаційне 
агентство «Регіональні Новини» (http://regionews.com.ua/node/38701). – 
2012. – 04.04). 

 
* * * 

   Цены на проживание в украинских гостиницах, предлагаемых для 
гостей предстоящего Евро-2012, стабилизируются до конца апреля. 
Убеждение в этом высказал вице-премьер – министр инфраструктуры 
Украины Б. Колесников. По его словам, Правительство Украины проводит 
соответствующие переговоры с отельерами.  



  10

«Поскольку мы на 5 лет освободили владельцев гостиниц от налога на 
прибыль, то мы имеем все основания для того, чтобы требовать от отелей 
определения коридора адекватных цен. Мы понимаем причины повышения 
цен. С одной стороны жадность порождает бедность, но мы объясняем 
владельцам отелей, что даже для западного туриста стоимость должна быть 
адекватной. Мы делаем открытое небо для фанов Евро-2012 и получается 
так, что чартерами из Парижа в Донецк будет летать дешевле, чем жить 
здесь. Если отели не уступят и не снизят цены, они потеряют все доходы. Я 
убежден, что ситуация стабилизируется до конца апреля», – заявил вице-
премьер во время встречи с журналистами ведущих французских изданий, 
которые находятся в Украине с ознакомительным визитом накануне Евро-
2012. 

 Б. Колесников отметил, что большинство болельщиков будущего 
чемпионата – такие же простые люди – работники заводов, энергетической 
сферы, менеджеры – как в Украине, и у них нет возможности платить за 
жилье, как за VIP-отели. Он призвал фанатов не поддаваться панике и не 
идти на поводу у спекулянтов. 

 «На мой взгляд, уровень адекватных цен должен быть таким же, как в 
Австрии и Швейцарии четыре года назад, когда цены поднялись в полтора-
два раза. Ситуация обязательно будет решена», – заверил вице-премьер, 
добавив, что гостиничный вопрос будет обсуждаться во время заседания 
Наблюдательного совета УЕФА, который состоится во Львове 12 апреля 
(Б. Колесников: цены в отелях стабилизируются до Мая // Обозреватель 
(http://obozrevatel.com/politics/79481-kolesnikov-tsenyi-v-otelyah-
stabiliziruyutsya-do-maya.htm). – 2012. – 05.04).   

 
* * * 

Віце-прем’єр-міністр України Б. Колесніков знову запевнив, що усі 
аеропорти в містах, які приймають Євро-2012, будуть «абсолютно готові» до 
Чемпіонату Європи з футболу.  

«Аеропорти абсолютно всі будуть готові. 12 квітня ми відкриваємо 
новий міжнародний аеропорт у Львові й протягом першої половини травня 
відкриємо два міжнародні аеропорти в Борисполі та Донецьку», – сказав 
Б. Колесніков. 

Віце-прем’єр також додав, що Україна – єдина країна, яка за півтора 
роки побудувала чотири міжнародні аеропорти. 

Б. Колесніков також зазначив, що в Україні, де, фактично, не було 
міжнародних аеропортів, слід вирішити проблему підготовки 
кваліфікованих кадрів для їх обслуговування (Б. Колесніков вкотре 
запевнив, що всі аеропорти будуть готові до «Євро-2012» // Західна 
інформаційна корпорація (http://zik.ua/ua/news/2012/04/06/342984)). 
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* * * 
Проект Євро-2012 став для України євроінтеграційним. Він є своєрідною 

репетицією для вступу України в ЄС. У цьому контексті УЄФА, і особисто 
президент союзу М. Платіні зробив для України більше, ніж зробили за всі 
часи незалежності всі чиновники Євросоюзу. Про це заявив керівник 
Місцевого оргкомітету М. Лубківський.  

«М. Платіні зробив для України більше, ніж всі чиновники Євросоюзу. 
Готуючись до Євро-2012, ми досягли нових стандартів не лише в 
інфраструктурі – сучасних стадіонах, аеропортах, готелях, але й в житті 
повсякденних людей. У цьому розумінні Євро-2012 важить для України 
більше, ніж Євро-2008 для високорозвинених Австрії та Швейцарії. Адже 
Україна – молода держава, нова європейська демократія, яка має 20 років 
існування, незважаючи на тисячолітню історію», – заявив директор турніру. 
І додав, що Євро дуже сильно міняє країну, адже стандарти міняються не 
тільки в обслуговуванні гостей, а й в якості доріг, митних процедурах, 
спрощеному пропуску на кордоні, в дуже багатьох речах. «Для нас цей 
проект – це тест на спроможність реалізувати складний проект, який є 
своєрідною пробою інтеграції України в Європу. Саме тому для України 
Євро-2012 має історичне значення», – пояснив М. Лубківський.    

 Він подякував УЄФА і президенту союзу за співпрацю, яка «ніколи не 
була декларативною», і дала країні безцінний досвід. «Попри всі труднощі у 
підготовці, УЄФА завжди був до нас терплячим, завжди вірив в нас», – 
наголосив він.  

М. Лубківський також додав, що завдяки Євро-2012 Україна отримала 
унікальний шанс представити себе всьому світу. «Чемпіонат дав нам 
хороший стимул для розвитку туристичної галузі. Європейці вже трохи 
знають про Львів та Київ, зате відкриють для себе ще й Харків та Донецьк – 
ділові регіональні центри країни. Для десятків тисяч людей це можливість 
познайомитись з унікальною історією та культурою України та Польщі, 
конкретними містами, які назавжди запам’ятаються всім як міста Євро-
2012», – зазначив керівник оргкомітету (МОК: М. Платіні зробив для 
України більше, ніж всі чиновники ЄС // Інформаційний центр «Україна-
2012» (http://ukraine2012.gov.ua/news/182/52581). – 2012. – 05.04). 

 
* * * 

 Міністерство надзвичайних справ України готове до виникнення 
можливих небезпек і надзвичайних ситуацій під час проведення фінальної 
частини Чемпіонату з футболу ЄВРО-2012. Про це повідомив помічник 
міністра МНС України Є. Червоненко. 

 «По-перше, в містах, які прийматимуть ЄВРО-2012, діятиме програма 
«112». Безумовно, вона передбачає первинну координацію силових та 
рятувальних органів, а також медичної допомоги. Я намагався підготувати 
програму порятунку за допомогою вертольотів в місцях масового 
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скупчення, адже транспорт з будь-якими мигалками є даремним», – 
повідомив Є. Червоненко. 

 За словами експерта, міністерство сподівається і на свідомість громадян, 
які не провокуватимуть виникнення надзвичайних ситуацій. Досвід роботи 
із великим скупченням людей фахівці перейняли з 2004 року. 

 «Будемо сподіватися на ту самоорганізацію і все ж таки на те, що 
вдасться розставити групи швидкого реагування. З досвіду 2004 року можу 
сказати, що такі скупчення людей, які були на Майдані і які, ймовірно, 
будуть під час ЄВРО – це величезна проблема. У такому натовпі будь-який 
неправильний рух може викликати незворотні процеси,  як і паніка. Я 
впевнений, що міністр Балога організує все задля того, аби сили були 
сконцентровані на безпеці людей», – додав експерт. 

 Під час круглого столу помічник міністра МНС України Є. Червоненко 
повідомив, що успіх проведення ЄВРО-2012 залежить від українського 
суспільства. 

 «У нас залишилось 2 місяці до головної події, яка визначить імідж 
країни. І дуже багато залежить від того, чи зможе суспільство 
консолідуватись. Доля України наразі зосереджена в руках чиновників. 
Також, не виносьте розбіжності з країни. То ж не піднімайте ціни, адже 
відіб’єте усе бажання туристів назавжди. Якщо ми не будемо дивитись на 
європейців, як на можливість здерти грошей, то все буде добре», – сказав 
Є. Червоненко. 

 За його словами, варто бути оптимістами за для того, щоб сформувати 
хороший імідж країни (Є. Червоненко: МНС готове до можливих небезпек 
під час ЄВРО-2012 //  Обозреватель (http://ukr.obozrevatel.com/news/05813-
chervonenko-mns-gotove-do-mozhlivih-nebezpek-pid-chas-vro.htm). – 2012. – 
08.04). 

 
* * * 

Співробітники Державної прикордонної служби України отримали 
10 тис. кишенькових англо-українських розмовників, спеціально 
розроблених до Євро-2012. Про це повідомив голова Держприкордонслужби 
М. Литвин. 

«За сприяння посольства сполучених штатів та Місії EUBAM ми маємо 
10 тис. розмовників англійської мови, які вже надійшли у наші підрозділи», 
– сказав він.  

 Посібник складається з типових фраз, які необхідні фахівцям під час 
виконання службових обов’язків, щоб порозумітися із іноземними 
туристами. 

У розмовнику фрази зібрані у три розділи: офіційна частина, 
повсякденні фрази та попередження під час затриманні. 

У першій частині фрази зібрані з урахуванням різних обставин: 
футбольний стадіон, на кордоні, паспортний контроль перевірка документів, 
перевірка автомобіля, на вокзалі, складання протоколів, порушення правил 
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дорожнього руху, перша допомога, керування у нетверезому стані та інші. У 
другому розділі – слова привітання, запитання, розмовні штампи, навігація, 
сім’я, робота, числа і дати. Третій – нагадує фрази, які знадобляться для 
попередження під час затримання.    

 Сам посібник невеликого розміру – 10 на 10 см, має 65 сторінок.  
Нагадаємо, що англійську мову до чемпіонату вчать 5 тис. 

прикордонників, які працюватимуть у 32 пунктах пропуску, що будуть 
основними на Євро-2012. 

Мовна підготовка інспекторів проходить на базі навчальних закладів 
відомства, Київського національного університету ім. Тараса Шевченка та у 
відділах прикордонної служби. До проведення занять, а також для обміну 
досвідом запрошують експертів зі США, Місії EUBAM, МОМ та 
навчальних центрів Туреччини (Прикордонники отримали 10 тис. 
розмовників англійської до Євро-2012 // Інформаційний центр «Україна-
2012» (http://ukraine2012.gov.ua/news/239/52578). – 2012. – 05.04). 

     
* * * 

Державна прикордонна служба України під час турніру Євро-2012 не 
впускатиме в країну європейських проблемних вболівальників, а 
українських – не випускатиме. Про це повідомив глава відомства М. Литвин. 
«Якщо прізвище людини є в базі, отже, всі юридичні процедури проведені, і 
ця людина не буде пропущена в Україну. Так само, якщо українець 
визначений «небажаним» і він захоче їхати, наприклад, до Польщі, то з 
нашої сторони він отримає заборону на виїзд», – сказав М. Литвин. 

Як пояснив М.  Литвин, громадяни, яким буде відмовлено у перетині 
кордону, не зможуть подати позов до суду, оскільки їх прізвища було 
занесено до бази «проблемних вболівальників».  

Водночас, аби уникнути суперечок з такими особами, у кожному пункті 
пропуску має працювати представник іншої країни, який у разі необхідності 
роз’яснюватиме фанам, чому та на яких підставах відмовлено у перетині 
кордону. 

«Ми працюємо з іноземними колегами, щоб на період Євро-2012 
залучити всі можливі бази, не тільки по правопорушниках, а й за іншими, 
більш серйозним напрямками. Головна мета цих баз не допустити на 
територію країни осіб, які можуть спровокувати протиправні дії у місцях 
проведення масових заходів», – підкреслив голова Держприкордонслужби 
(На Євро-2012 складуть базу «проблемних» вболівальників // ВолиньPost 
(http://www.volynpost.com/news/3173-na-ievro-2012-skladut-bazu- roblemnyh-
vbolivalnykiv). – 2012. – 05.04). 

 
* * * 

Персонал міжнародних пунктів пропуску вже забезпечено комплектами 
нової форми, і зараз триває її «підгонка». Питання культури прикордонного 
контролю в контексті підготовки до Євро-2012 обговорювалися на засіданні 
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круглого столу, проведеного в Північному регіональному управлінні 
Держприкордонслужби України. Начальник управління І. Токовий зазначив: 
«Прикордонник є офіційним представником держави на кордоні, а тому він 
має бути зразком порядності, культури і витримки, вміло поєднувати 
вимогливість правоохоронця із дотриманням прав і свобод людини». 

Під час засідання зазначалося, що велику роботу було проведено 
стосовно поліпшення рівня володіння іноземними мовами співробітниками 
пунктів пропуску, адже їм цього літа доведеться працювати в режимі 
інтенсивного напливу зарубіжних футбольних вболівальників і туристів. 
Для персоналу завчасно було проведено спеціальні курси мовної підготовки. 
Крім того, до чергувань в пунктах пропуску на період проведення «Євро-
2012» будуть додатково залучатися курсанти, що мають високий рівень  
володіння різними іноземними мовами (Форму нового зразку невдовзі 
одягнуть прикордонники, що зустрічатимуть зарубіжних гостей 
«Євро2012» // Радіостанція "Житомирська хвиля" 
(http://103fm.com.ua/news/26531-q2012q). – 2012. – 04.04). 

 
* * * 

Підготовка до Євро-2012 об’єднала депутатів навіть протилежних за 
політичними поглядами фракцій у Верховній Раді України. Про це під час 
круглого столу з теми Євро-2012, який відбувся в Інституті Горшеніна, 
заявив народний депутат, голова підкомітету з питань підготовки і 
проведення фінальної частини чемпіонату Європи 2012 року з футболу 
О. Зац. 

«Приємно констатувати, що весь парламент незалежно від політичної 
орієнтації об’єднався навколо вирішення питань Євро-2012. Усі 
парламентські фракції голосували злагоджено та оперативно, що дало 
можливість привести законодавчу базу до вимог, які перед Україною 
поставив УЄФА», – зазначив О. Зац. 

Він наголосив, що за роки підготовки до Євро-2012 Верховною Радою 
України було прийнято 13 законів, які так чи інакше регламентують 
підготовку та проведення чемпіонату. Ці закони стосуються різних питань – 
від перетину кордону – до організаційних питань та оподаткування (Євро-
2012 об’єднало Верховну Раду // Інформаційний центр «Україна-2012» 
(http://ukraine2012.gov.ua/news/182/52571). – 2012. – 04.04). 
 

* * * 
Проведение Евро-2012 при лучшем стечении обстоятельств принесет в 

бюджет около $ 500 млн. Такое мнение в ходе круглого стола высказал 
управляющий партнер «Капитал Таймс» Э. Найман. По словам эксперта, из 
украинского бюджета в целом на проведение Евро-2012 было потрачено 
$ 4 млрд, примерно по 9 млрд грн на каждый город. 

«Через Харьков прошло 9 млрд грн, то есть примерно на один город 8-
9 млрд грн», – сказал он. 
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Э.  Найман сообщил о том, что примерный доход от проведения 
первенства оценивается в $ 500 млн. 

«Доходы, в качестве поступлений можно ожидать, что в Украину 
зайдет $ 500 млн, эту цифру сложно будет оценить. Можно будет поставить 
оценку в $ 300 млн, многое будет зависеть буквально в последний месяц 
рекламной кампании. Если Украина в мае запустит активную рекламную 
кампанию, то поступления будут около $ 500 млн, но это не доход, это 
прибыль. Из него еще нужно будет вычесть затраты», – сказал он. 

Специалист сообщил о том, что после проведения Евро-2012 
украинская экономика не «восстанет из пепла». 

«Ожидать, что после Евро-2012 украинская экономика восстанет, как 
феникс не стоит, скорее наоборот. Такие мероприятия  – скорее серьезная 
нагрузка», – сообщил Э.  Найман. 

В завершении эксперт сообщил о том, что во время парламентских 
выборов в Украине вливание иностранной валюты будет больше, чем во 
время Евро-2012. 

«Под парламентские выборы в Украину зайдет $ 2-4 млрд, то есть в 
Украине парламентские выборы – более экономически важное событие, чем 
Евро-2012», – отметил эксперт (Евро-2012 принесет в бюджет Украины 
$ 500 млн – эксперт // Независимое Бюро Новостей 
(http://nbnews.com.ua/news/35496). – 2012. – 04.04). 

 
* * * 

За два місяці Україна відчинить свої кордони для сотень тисяч 
вболівальників. Польща вже підтвердила спрощення оформлення віз 
футбольних фанатів на ЄВРО-2012. 

Переговори відбулися на рівні консульських службовців України і 
Польщі. Саме тоді Польща підтвердила закріплення спрощеної процедури 
оформлення віз для українських вболівальників на ЄВРО-2012. 

Україна у відповідь теж спрощує митні процедури і обіцяє як 
перевізникам,так і вболівальникам легкий перетин кордону за умови 
достовірного декларування товарів. «Ми з першого дня працюємо над 
забезпеченням безпроблемного функціонування митниці під час ЄВРО-2012. 
Це є нашою основною задачею…Тому я вас запевняю, ніяких черг не буде», 
– сказав голова підкомітету з питань підготовки та проведення фінальної 
частини чемпіонату Європи 2012 року з футболу О. Зац. Загалом на 
підготовку усіх пунктів українського кордону до початку єврозмагання 
планується виділити ще 110 млн грн. 

У Держмитслужбі кажуть, що основне навантаження буде на 
аеропорти. Адже як повідомив голова ДМСУ І. Калєтнік, в Україні приїде 
від півтора до двох мільйонів вболівальників. У аеропортах встановлять 
монітори з інформацією стосовно митних правил, працюватимуть команди 
кінологів. «У новому терміналі «D» аеропорту «Бориспіль» ми так само 
змінили організацію роботи. Служба працюватиме таким чином, що її буде 
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повністю непомітно.Ми зробили таким чином, щоб «червоний» коридор 
займав максимум 20-25 % від пропускної спроможності аеропорту. На 
терміналі «D» ми взагалі переходимо на сучасні засоби контролю з 
використанням відеокамер, моніторів, скануючих засобів та рентген-
апаратів», – сказав директор організаційно-розпорядчого департаменту, член 
колегії Державної митної служби В. Бондар. 

Серйозне навантаження очікує і Чопську митницю, яка знаходиться на 
межі з кордонами трьох країн – Словаччиною, Угорщиною та Румунією. 
Поруч також Чехія та Австрія, звідки теж їхатимуть вболівальники. 
Ситуація може бути складною, якщо врахувати вантажний транспорт, який 
перевозить товари для експорту та імпорту. 

Адже наприклад, в пунктах пропуску на державному кордоні України зі 
Словаччиною середньодобовий потік транспортних засобів складає майже 1 
тис. транспортних засобів та близько 1900 громадян. На кордоні з 
Угорщиною – майже 1700 транспортних засобів та майже 4 тис. громадян, а 
в пунктах пропуску з Румунією – близько 600 транспортних засобів та 1300 
громадян. Як зазначають у Чопській митниці, загалом торік через пункти 
пропуску оформлено та пропущено 372 тис. транспортних засобів, майже 
8 млн громадян та 414 млн тон вантажів. 

Пришвидшили митні процедури і за рахунок меншої кількості 
документальних перевірок, які здійснюють тільки митники, а не інші 
суміжні служби. 

«У середньому транспортні засоби оформляються на митному посту до 
однієї години. Мінімальний час перебування складає 11 хв.», – сказав 
заступник начальника митного пункту «Тиса» В. Лазорик. 

Перевізники також відзначають значне скорочення часу на 
проходження митних процедур. Сама перевірка триває недовго, найбільше 
часу займає очікування у черзі вантажного транспорту, який накопичується 
через помилки у деклараціях або недобросовісних перевізників. 

Як правило затримки, що виникають під час митного оформлення 
громадян України, зумовлені переміщенням через кордон товарів понад 
встановлену норму безмитного  ввезення. Нагадаємо, згідно з 
законодавством, фізична особа має право ввозити в Україну та вивозити за її 
межі без оподаткування товарів на суму до 200 євро та вагою до 50 кг. З 
особами, які порушують правила, проводиться роз’яснювальна робота, 
митники оформлюють товари та пропускають через кордон. Крім того, що 
для того для підприємств, щоб скоротити час, створена можливість 
електронного декларування товарів. «За нашою інформацією, час 
проходження контролю вже скоротився на 25 %», – зазначив начальника 
Чопської митниці О. Похилько. Крім того, система електронного 
декларування дозволяє уникнути можливих корупційних схем під час 
проходження кордону. 

На кордоні з Польщею також спрощують митні процедури, зокрема 
запроваджують спільний контроль в пунктах пропуску, виділення суцільних 
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смуг руху ЄВРО-2012 для окремих категорій громадян (представників 
УЄФА, команд-учасниць, організованих груп вболівальників – Ред.). 
Митники обіцяють, що здійснення громадянами прикордонних і митних 
формальностей буде відбуватися за принципом «однієї зупинки» в пункті 
пропуску, тобто один раз на території однієї з двох країн. 

Минулого тижня українські та російські митники також домовилися 
про взаємовизнання окремих результатів митного контролю, таким чином 
при перевірці митною службою однієї країни автомобіля інша сторона 
визнає результати перевірки і не дублює огляд. Планують також 
організувати в період проведення чемпіонату виносні робочі місця для 
співробітників митниці для проведення контролю та реєстрації 
транспортних засобів безпосередньо на смугах їх руху та збільшення в 
пунктах пропуску, в разі необхідності, кількості співробітників митних 
органів України та РФ. «Ми пропонуємо, щоб під час чемпіонату наші 
експерти спільно проаналізували ефективність нововведень щодо процедур 
на кордоні. І якщо ми прийдемо до висновку, що вони можуть забезпечити, з 
одного боку, якісний контроль, а з іншого – швидкий пропуск через кордон, 
то такі процедури будуть впроваджені на постійній основі», – зазначив 
голова Держмитслужби І. Калєтнік. 

Ще одним ноу-хау для митниці у підготовці до чемпіонату стало 
впровадження електронної системи повідомлень про черги. Усі бажаючі 
можуть перевірити наявність черг за допомогою мережі Інтернет. До 
прикладу, така можливість вже є на сайті Чопської митниці. Система 
показує кількість автомобілів на в’їзд та виїзд з кордону, а також кількість 
легкових та вантажних автомобілів, які знаходяться у черзі на митному 
контролі. До того ж на кордоні встановлять відеокамери. Таким чином, 
громадяни, які планують поїздку, зможуть вибрати оптимальний маршрут, 
враховуючи завантаженість пункту пропуску. Тож митники обіцяють, що 
перетин українського кордону буде максимально комфортним і для 
туристів, і для перевізників (До Євро-2012 чопські митники 
запроваджують електронне декларування // Закарпаття online 
(http://zakarpattya.net.ua/News/95092-Do-IEvro-2012-chopski-mytnyky-
zaprovadzhuiut-elektronne-deklaruvannia). – 2012. – 08.04). 

 
* * * 

Главное управление координации работ по подготовке и проведению 
чемпионата Евро-2012 и внедрению скоростного движения «Укрзализныци» 
уже работает над групповыми заявками по перевозке болельщиков во время 
проведения в Украине матчей чемпионата. Об этом сообщает пресс-служба 
«Укрзализныци». 

В частности, совместно с польскими коллегами ведется работа по 
организации перевозки 1500 болельщиков из Швеции в Киев. Из Швеции в 
город Гдыня (Польша) они направятся паромом, оттуда поедут наземным 
транспортом до Гданьска, а далее по железной дороге до города Хелм. Там 



  18

они пройдут таможенный контроль и будут пересажены на украинские 
поезда, которые направятся в столицу Украины. Всего для шведских 
болельщиков будет сформировано три поезда. 

 Также уже имеется заявка на перевозку 800 немецких болельщиков во 
Львов. Польские железнодорожники перевезут немцев из Франкфурта-на-
Одре в Пшемысль, а их украинские коллеги должны организовать переезд из 
Пшемысля во Львов. 

Один из ведущих отечественных туристических операторов ведет 
переговоры с железными дорогами Украины по организации специальных 
туристических поездов, которые будут курсировать между городами, 
принимающими матчи чемпионата. Укрзализныця разработает специальный 
график курсирования туристического поезда, а оператор должен будет 
организовать болельщикам трансферы к стадионам, питание и досуг. В 
настоящее время туроператор намерен арендовать 13 купейных вагонов и 
2 вагона-кафе. 

Кроме того, во время проведения Евро-2012 между Киевом, Львовом, 
Харьковом и Донецком будут курсировать дневные скоростные экспрессы 
Hyundai и традиционные ночные поезда. 

Напомним, что на время Чемпионата Европы по футболу в Украине 
кроме сборной нашей страны и Швеции планирует поселиться команда 
сборной Франции. А сборные Дании, Германии, Португалии, Англии, 
Нидерландов будут проводить групповые матчи на отечественных 
стадионах. В Украине пройдут два матча четвертьфинала, один полуфинал и 
финал Евро-2012 («Укрзализныця» будет возить футбольных фанатов 
организованными группами // Левый берег 
(http://society.lb.ua/life/2012/04/05/144512_ukrzaliznitsya_vozit.html)). 

 
* * * 

До кінця квітня на українських залізничних магістралях буде завершено 
роботи з підготовки до впровадження швидкісного руху. Наразі роботу з 
електрифікації шлях Київ – Львів – Харків – Донецьк завершено на 98,5 %. 
Про це розповів начальник Головного управління електрифікації та 
електропостачання «Укрзалізниці» В. Максимчук.  

«Станом на сьогодні практично у завершальній стадії виконання робіт з 
електрифікації дільниці Полтава – Красноград – Лозова. До початку ЄВРО-
2012 залишилося електрифікувати колії двох станцій після колійної 
реконструкції – це станції Красноград та Лозова, загальною довжиною колій 
близько 70 км. Виконання робіт з електрифікації залізничних колій на даних 
станціях буде завершено до першого травня поточного року», – повідомив 
фахівець. 

У повідомленні зазначається, для впровадження швидкісних поїздів, в 
рамках підготовки до ЄВРО-2012, було електрифіковано дільницю Полтава 
– Красноград – Лозова Південної залізниці експлуатаційною довжиною 
176 км (Українські залізниці стануть швидкісними до 1 травня // 
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Українські Національні Новини (http://www.unn.com.ua/ua/news/674477-
ukrayinski-zaliznitsi-stanut-shvidkisnimi-do-1-travnya). – 2012. – 10.04). 

 
* * * 

В пресс-центре «Украина-2012» медиа-офицер УЕФА М. Кварацхелия 
презентовал Украино-английско-российский футбольный словарь. По 
словам его автора, издание содержит более 3 тыс. футбольных терминов и 
выражений. Словарь разделен на тематические разделы, например, 
«стажион», «іудейство», «футбольные слова» и «медицина». Издание 
формата А5 и объемом в 224 страницы. 

 Словарь содержит английскую транскрипцию всех употребляемых 
слов. Как отметил М. Кварацхелия, благодаря такому словарю, к Евро-2012 
футбольный английский смогут изучить даже те, кто не владеет латинским 
алфавітом (Сегодня Украина презентует словарь к Евро-2012 // УРА-
Информ (http://ura-inform.com/ru/capital/2012/04/09/segodnja-ukraina-
prezentuet-slovar-k-evro-2012)). 

 
* * * 

Уболівальники німецької збірної з футболу викупили усі квитки на матчі 
їхньої національної команди у Львові під час Євро-2012 – 12 тис. квитків на 
два матчі. 

Квиткова квота для асоціації Німеччини склала по 6 тис. квитків на 
кожен матч чемпіонату Європи з футболу 2012. Охочих підтримати 
німецьку збірну у Львові виявилося значно більше, ніж було квитків. За 
словами директора Турніру в Україні М. Лубківського, якщо одна сторона 
матчу за квотою федерацій не викупляє всі квитки, вони звільняються для 
фанів другої національної команди. Тобто ті квитки, які не викупили данські 
і португальські вболівальники, будуть надані для фанів з Німеччини. 

Нагадаємо, що 10 квітня завершиться робота платформи з перепродажу 
квитків на матчі фінальної частини чемпіонату Європи з футболу 2012 року 
– футбольні вболівальники до цього часу мають останній шанс придбати 
перепустки на поєдинки турніру. 

Скористатися послугами сервісу, розміщеного на сайті УЄФА, можна за 
допомогою офіційного квиткового порталу. Крім цього, як повідомляється в 
інформаційній службі УЄФА, презентація квитків Євро-2012 відбудеться 
23 квітня, а після 10 травня 2012 року вони будуть відіслані своїм власникам 
(Німецькі вболівальники купили максимум квитків на матчі Євро-2012 у 
Львові // ВГОЛОС  (http://vgolos.com.ua/sport/news/1704.html). – 2012. – 
06.04).  

 
* * * 

 Для российских болельщиков Евро-2012 Российская железная дорога 
(РЖД) намерена организовать специальный прямой поезд из Москвы в 
Тересполь (Польша).  Об этом заявил генеральный директор компании РЖД 
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М. Акулов. По его словам, поезда из  Москвы будут курсировать через 
белорусскую станцию Брест, а затем проследуют в Тересполь без пересадки. 

М.  Акулов рассказал, что с таможенными органами Беларуси уже 
достигнута договоренность, о том, чтобы пропускать российских 
болельщиков Евро-2012 в первую очередь. Всего, для поддержки сборной 
РФ железнодорожники планируют перевезти около пяти тысяч человек на 
семи поездах за  один тур. По словам М. Акулова, такая схема проезда новая 
и еще ни разу не применялась в практике межгосударственного 
железнодорожного сообщения (Российским болельщикам выделят 
специальный поезд к Евро-2012 // УРА-Информ (http://ura-
inform.com/ru/society/2012/04/04/rossijskim-bolelschikam-vydeljat-spetsialnye-
poezd-k-evro-2012)). 
 

* * * 
Российский футбольный союз и «Аэрофлот – российские авиалинии» 

договорились о бесплатных перевозках болельщиков на чемпионат Европы-
2012 по футболу. 

Соглашение подписали президент РФС С. Фурсенко и гендиректора 
«Аэрофлота» В. Савельев. 

Авиакомпания выделит пассажирский самолет для осуществления 
7 июня бесплатного для болельщиков рейса по направлению Москва – 
Варшава. Такой же рейс в обратном направлении будет совершен 17 июня. 
Кроме того, в те же дни по договоренности с РФС «Аерофлот» организует 
два дополнительных рейса по льготной цене. 

Как сообщает пресс-служба авиакомпании, возможна организация ряда 
дополнительных рейсов. Их количество непосредственно зависит от успехов 
российской сборной и будет увеличиваться с каждым ее выходом в 
очередную стадию турнира. 

После прохождения российскими футболистами каждого этапа плей-
офф Евро-2012, ОАО «Аерофлот» будет назначать два дополнительных 
рейса: один бесплатный и один по льготной цене. Такая практика 
распространится не только на Польшу, но и Украину, где, возможно, 
предстоит сыграть российской сборной. Перевозки будут осуществляться на 
самолетах Airbus А320 (Российские фанаты будут бесплатно летать на 
Евро-2012 // Левый берег 
(http://economics.lb.ua/world/2012/04/05/144594_rossiyskie_fanati_besplatno.h
tml)). 
 

* * * 
  Польша потратила на подготовку к футбольному чемпионату Евро-

2012 200 млрд евро, что в 66,6 раз больше, чем потратила Украина 
(3,004 млрд евро), сообщил руководитель экономического отдела посольства 
Республики Польша в Украине П. Гембски. 
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 «Если учитывать все инвестиционные и инфраструктурные проекты в 
Польше, то мы потратили порядка 200 млрд евро. Но стоит отметить, что мы 
ничего не строили только для Евро-2012 и эту цифру нельзя расценивать 
только как расходы именно на Евро-2012. Мы строили транспортную 
инфраструктуру для будущего, ведь Польша это страна, которая хочет 
быстро развиваться. Поэтому эти деньги не только расходы на Евро-2012, а 
инвестиция в будуще», – сказал он. Напомним, что по словам управляющего 
партнера ИК «Капитал Таймс» Э. Наймана, проведение Евро-2012 стоило 
Украине 4 млрд долларов. 

 «Стоимость чемпионата составляла 800 млн долларов, но в эту сумму 
входит только строительство стадионов в Киеве и Львове. Только за 2012 
было потрачено 8 млрд грн, за 2011 год потрачено 12 млрд грн. Общая 
сумма составляет 35 млрд грн. То есть, из государственного бюджета на 
Евро-2012 ушло более 4 млрд долларов», – сказал он. По словам эксперта, в 
среднем на один город, который будет принимать чемпионат Европы, 
потрачен 1 млрд дол (На подготовку к Евро-2012 Польша потратила в 
разы больше, чем Украина // Обозреватель 
(http://finance.obozrevatel.com/analytics-and-forecasts/62913-na-podgotovku-
k-evro-2012-polsha-potratila-v-razyi-bolshe-chem-ukraina.htm). – 2012. – 
04.04). 

 
* * * 

Прихильники футболу, які у червні відвідають Познань під час матчів 
Євро-2012, сидітимуть на картонних стільцях, які потім можуть забрати собі 
як сувеніри. Оператор офіційної фан-зони оголосив конкурс для площу 
художників і дизайнерів на розробку екологічних стільців для території 
вболівання, де будуть святкувати десятки тисяч фанів Євро-2012.  

 Компанія Innovations Communication Group, яка управляє фан-зоною, 
при підготовці території зробила великий акцент на екології, вихованні 
бережливого ставлення до довкілля. Тому й зупинились на ідеї виробництва 
сидінь з картону, оскільки це екологічно чистий і порівняно недорогий 
матеріал. «Ми хочемо залучити до конкурсу молодих дизайнерів, які мають 
проявити  винахідливість у використанні екологічно чистого матеріалу, і 
водночас добре подумають над формою та дизайном зручних сидінь для 
фанів», – розповів представник оператора Л. Ольшевський.  

 Журі оцінюватиме проекти з точки зору естетики, інновації, форми і 
функціональності. Заявки приймаються до 20 квітня, а найкращі ідеї будуть 
реалізовані у фан-зоні Познані. «Ці картонні стільці будуть не на «головній 
трибуні» фан-зони, а в відпочинковому секторі, де можна дивитися матчі у 
спокійній атмосфері. Якщо комусь сподобається це сидіння, він зможе взяти 
з собою додому», – пояснюють в компанії «Євро Познань-2012». Нещодавно 
також був представлений логотип і гасло зони  вболівання – «Зона ваших 
емоцій», повідомляє Польська агенція преси (У фан-зоні Познані будуть 
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картонні меблі // Інформаційний центр «Україна-2012» 
(http://ukraine2012.gov.ua/news/181/52582). – 2012. – 05.04). 

 
* * * 

17 квітня, на головній польській арені майбутнього Євро-2012, 
Національному стадіоні у Варшаві, буде проведено черговий міжнародний 
матч. Як підтвердили у Національному центрі спорту Польщі, на полі 
красеня-стадіону вийдуть футболісти місцевої «Легії» та одного з 
найвідоміших іспанських клубів – «Севільї», нещодавній володар Кубку 
УЄФА (2006, 2007) та Суперкубку УЄФА (2007) 

Напередодні, 16 квітня, гості польської столиці проведуть черговий 
поєдинок іспанської першості, тож, вочевидь, перед варшавською публікою 
постануть далеко не у найсильнішому складі. В свою чергу для «Легії» це 
буде прекрасна репетиція напередодні вирішальної фази сезону, який може 
стати для «зелено-білих» чемпіонським. Наразі столична команда очолює 
турнірну таблицю Екстракласи, за п’ять турів до фінішу випереджаючи 
«Шльонск» з Вроцлава на три пункти. 

Поєдинок «Легія» – «Севілья» дозволить протестувати Національний 
варшавський стадіон напередодні Євро-2012. На поєдинку очікується 
чимала аудиторія, адже переважна більшість квитків коштує 45-55 злотих 
(110-135 грн) (На головній польській арені Євро-2012 зіграє «Севілья» // 
Євро-2012 
(http://2012ua.net/news/na_golovnij_polskij_areni_evro_2012_zigrae_sevilja/20
12-04-09-9618)). 

 
* * * 

250 поліцейських з Польщі, Іспанії та Німеччини взяли участь  в 
антитерористичних навчаннях, що пройшли в польському Любліні. Мета 
правоохоронців – підготуватися до екстремальних ситуацій за умови 
великих скупчень людей під час такої гучної події як чемпіонат Європи з 
футболу.  

 Задля цього було змодельовано ситуацію, під час якої терористи 
захопили поїзд і, відповідно, тримають у заручниках пасажирів. «Ми 
тренуємося за різними сценаріями, тому що хочемо бути готовими до Євро-
2012. Звичайно, ця ситуація може здатися дуже екстремальною і ми 
сподіваємося, що такого ніколи не станеться. Однак ми хочемо бути 
готовими до всього, хочемо бути підготовлені якнайкраще», – пояснив 
речник люблінської поліції Я. Войтовіч (Польська поліція готується до ЧЄ 
за екстремальними сценаріями // Інформаційний центр «Україна-2012» 
(http://ukraine2012.gov.ua/news/239/52641). – 2012. – 08.04). 
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КИЇВ 
 
Реалізація і перспективи 
 

У столиці під час турніру Євро-2012 про всі зміни у житті міста киянам 
розповідатимуть чотири муніципальні видання – газети «Вечірній Київ» і 
«Хрещатик», телеканал «Київ» та радіо «Київ 98 ФМ». Про це повідомили у 
Головному управлінні Євро-2012 КМДА. 

«Столична влада розгорнула промоційно-інформаційну кампанію з 
підтримки підготовки та проведення Євро-2012 у Києві. До участі у кампанії 
залучені муніципальні ЗМІ», – зазначає управління.  

 За допомогою цих ЗМІ мешканців міста інформуватимуть про турнір, 
зміни у житті міста, русі транспорту під час чемпіонату, а також 
нагадуватимуть киянам правила гостинності. 

Зокрема, у газеті «Вечірній Київ» є рубрика «Назустріч Євро-2012», де 
щотижня друкуються матеріали по темі чемпіонату. Газета «Хрещатик» 
розповідає киянам про Євро у рубриках «новини» та «актуально». Телеканал 
«Київ» присвячує чемпіонату спеціальні випуски «Європейське місто», а 
радіо «Київ 98 ФМ» щодня оновлює спеціалізовану стрічку новин. Крім 
того, про хід підготовки інформує сайт приймаючого міста – новини, фото 
та відеоматеріали. 

Як підкреслює управління, також до Євро-2012 вже надруковані 
буклети про Київ, флаера, фан-довідник і z-карти. Продукція активно 
розповсюджується серед киян, громадських організацій, посольств, 
представляється на міжнародних виставках та міських заходах.   

 Нагадаємо, що у центрі Києва в дні матчів Євро-2012 перекриватимуть 
рух транспорту на 16 вулицях і провулках, та звільнять від авто маршрут до 
НСК «Олімпійський» для шведських фанів. На весь період чемпіонату 
закриють проїзд Хрещатиком та станцію метро «Майдан Незалежності» 
(Киянам розкажуть про зміни в місті на Євро-2012 у чотирьох ЗМІ // 
Інформаційний центр «Україна-2012» 
(http://ukraine2012.gov.ua/news/180/52668). – 2012. – 10.04). 

 
* * * 

 На время проведения чемпионата Европы по футболу киевский 
метрополитен будет работать дольше. Об этом сообщил заместитель 
начальника Главного управления по вопросам подготовки проведения 
финальной части Евро-2012 Киевской городской государственной 
администрации Н. Мамога. 

 По его словам, во время чемпионата киевское метро продлит свою 
работу, особенно в те дни, когда будут проходить матчи. Согласно 
информации чиновника, это общепринятая практика во всех странах, 
которые проводили такие масштабные мероприятия, поэтому такие действия 
позволят избежать неудобств, вызванных увеличением пассажиропотока. 
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Н. Мамога также сообщил, что на время чемпионата движение по 
Киеву частично будет ограничено. В мэрии уже разработаны графики 
работы общественного транспорта, маршруты которых будут проходить 
через закрытые улицы. 

 Сейчас уже известно, что 28 мая перекроют Крещатик для установки 
сцены, которая будет стоять поперек улицы (На Евро-2012 метро изменит 
график работы // Обозреватель (http://kiyany.obozrevatel.com/life/47053-na-
evro-2012-metro-izmenit-grafik-rabotyi.htm). – 2012. – 06.04).  

 
* * * 

Во время проведения в Киеве чемпионата по футболу Евро-2012 
жители столицы не будут испытывать больших трудностей. Об этом заявил 
заместитель начальника Главного управления по вопросам подготовки 
проведения финальной части чемпионата Европы по футболу КГГА 
Н. Мамога. 

«Все страны, в которых проводились подобные мероприятия, 
испытывали определенные трудности. Но, я думаю, что особых проблем для 
киевлян не будет. Небольшие проблемы могут возникнуть только на улице 
Крещатик. С 28 мая улица будет перекрыта для установки сцены, которая 
будет стоять поперек улицы. Кроме того, на Крещатике разместится фан-
зона», – сказал чиновник. 

По словам эксперта, в дни проведения матчей будет увеличена 
продолжительность времени работы транспорта. 

«На данный момент у нас уже разработаны графики транспорта, 
маршруты которого проходят через закрытые улицы. Метро будет 
функционировать дольше по времени, особенно в дни матчей. Также будет 
увеличено время работы других видов транспорта», – отметил Н. Мамога. 

Напомним, что Чемпионат Европы по футболу пройдет с 8 июня по 
1 июля 2012 года в Украине и Польше. В Украине турнир будут принимать 
четыре города: Киев, Донецк, Львов и Харьков. Право провести Финал 
Чемпионата Европы утверждено за киевским НСК «Олимпийский» (КГГА: 
Киевляне не будут испытывать трудностей во время Евро-2012 // Утро-
Украина 
(http://www.utro.ua/ru/zhizn/kgga_kievlyane_ne_budut_ispytyvat_trudnostey_v
o_vremya_evro_20121333545361). – 2012. – 04.04). 

 
* * * 

Протягом останніх днів на стадіоні НСК «Олімпійський» тестують, як 
розміщатиметься офіційна реклама під час матчів Євро-2012. Експертна 
група розміщає блоками банери на різних рівнях арени, починаючи з 
доріжки, зоною за воротами, завершуючи верхнім ярусом трибун.  

Зовнішня реклама стадіону для фіналу передбачає промоцію самого 
чемпіонату з використанням офіційної символіки Євро-2012, так і групи 
спонсорів. Одночасно працює телетрансляційна камера, яка фіксує, як 
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виглядатиме картинка  (На НСК приміряють рекламу Євро-2012 // 
Інформаційний центр «Україна-2012» 
(http://ukraine2012.gov.ua/news/182/52638). – 2012. – 08.04). 

 
* * * 

До Євро-2012 у столиці з’явиться спеціальна техніку для прибирання 
сміття. Про це повідомив начальник Управління інфраструктури Головного 
управління з питань підготовки та проведення в Україні фінальної частини 
чемпіонату Європи 2012 року з футболу КМДА Ю.  Терещенко. 

«На сьогоднішній день в Києві вже розроблено концепцію, яка 
передбачає  додаткове прибирання сміття в місцях, де очікується поява 
найбільшої кількості скупчення вболівальників та взагалі гостей столиці під 
час Євро-2012. Буде закуплено спеціальну додаткову техніку, спеціальні 
урни для сміття», – розповів Ю. Терещенко. 

За його словами, для прибирання та вивозу сміття будуть виділені 
також додаткові години. 

Як повідомляли, модернізація сміттєспалювального заводу «Енергія» 
може бути завершена до початку Євро-2012 (У Києві до Євро-2012 
з’явиться спеціальна техніка для прибирання сміття // Київ.proUA.com  
(http://kyiv.comments.ua/news/2012/04/05/181003.html)). 

 
* * * 

Найбільший аеровокзал України – термінал «D», розміщений на 
107 тис. кв. метрів, вже наступного місяця прийме перших пасажирів. А під 
час Євро-2012 він стане головними повітряними воротами країни, 
приймаючи весь пасажирський потік, починаючи від команд і керівників 
УЄФА та ФІФА, перших осіб держав світу, закінчуючи багаточисельною 
армією вболівальників. Порівнювати аеровокзал в Україні нема з чим. 
Можна сказати, що він вдвічі більший, ніж новий донецький термінал, який 
також здадуть у травні. І втричі – ніж львівський аеровокзал, що урочисто 
відкривається через декілька днів.  

 Окрім того, що «Бориспіль» матиме найбільше аеромостів – 11, тут 
встановлена 5-рівнева система проведення багажу, лазерні системи 
стикування літаків, і ще чимало інновацій, які застосовуються вперше в 
Україні.  

 Під час екскурсії для провідних французьких журналістів гендиректор 
аеропорту А. Волов розповів, що після запуску термінал «D» прийматиме до 
3 тис. людей на годину (або 15 млн на рік).  

 «Вартість проекту – $ 600 включає: будівництво терміналу, дорожню 
розв’язку перед аеровокзалу, нову електричну підстанцію з мережами, 
новий перон на 25 авіаційних стоянок, обладнання нової системи 
централізованого закриття суден та нову рубіжну дорогу», – розповів 
керівник.  
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 Система реєстрації має острівний принцип: 60 стійок, включаючи 
стійки авіабезпеки, поряд на 4 поверсі розташувалась бізнес ложа. До Євро-
2012 обіцяють запустити і Duty free.  

 Зони вильоту і прильоту не перетинаються, але обидві мають дві довгі 
галереї. Пасажири, які прибувають, виходять в галереї і потрапляють в зону 
паспортного контролю, потім – в зону багажу.  

 Багажна система, виготовлена і запущена відомою компаніэю 
Вандерланда (Голландія), вже працює і сьогодні вона найсучасніша в 
Україні. Її загальна протяжність – 5 км. Застосована не трирівнева, як було 
досі, а п’ятирівнева система скрінінгу, яка контролює безпеку багажу. Ще 
одна новація – п’ять  зручних багажних каруселей.  

 «Можливо, це непомітно для непідготовленого ока, але терміна 
повністю підготовлений для прийому людей з особливими потребами. 
Аеромости обладнані пандусами, мають окремі зручності також туалети та 
ліфти», – розповів А.  Волов.  

 Загальна протяжність терміналу – 1 км. Зважаючи на відстані, для 
зручності пасажирів тут вперше в Україні застосовані травелатори.  

 Директор наголошує: термінал «D» стане головним аеропортом країни 
під час прийняття у червні та липні гостей Євро-2012. Для обслуговування 
офіційних делегацій – у південному крилі терміналу є VIP-зона з окремим 
паркінгом. Високі гості – команди, перші особи держав, сім’я УЄФА, 
спонсори турніру – не будуть пересікатись із вболівальниками. «УЄФА має 
транспортну піраміду інтересів. На верху піраміди команда – це головний 
інтерес, бо якщо не буде команди, тоді не буде гри, не буде відеотрансляції, 
не буде ні футболу, ні прибутків. Далі йдуть офіційні особи країни і УЄФА, 
спонсори та журналісти. В основі піраміди – численні вболівальники. Їх 
аеропорт також зможе гідно прийняти», – запевнив А. Волов.  

 Для переведення головної роботи аеропорту «Бориспіль» в термінал 
«D» (наразі працюють «B», «C» і новий «F»), починаючи з січня 2012-го в 
приміщенні найбільшого аеровокзалу щотижня проводяться  випробування. 
Тестувати роботи допомагає лідер в системах запуску аеропортів – 
Мюнхенський аеропорт. Раніше його фахівці винайшли унікальну систему, 
коли за одну ніч аеропорт мав перейти зі старого в новий, набагато 
сучасніший термінал. Так народилась програма ORAT (операційна 
готовність і передача в експлуатацію терміналу), яка зараз успішно 
апробується в терміналі «D».    

 За допомогою цієї програми тестові прогони починаються з базових 
речей, а закінчуються високорівневими випробуваннями з залученням 
великої кількості людей. Сьогодні в аеровокзалі – остання фаза тестів, які 
завершаться за місяць, напередодні відкриття. Кожного вівторка роль 
пасажирів виконують 500-800 волонтерів, а сервіси аеропорту перевіряють 
спільно з митною та прикордонною службами.  

 Щодо персоналу, який буде обслуговувати термінал «D», загалом з 
урахуванням всіх служб і змін це буде близько 1,5 тис спеціалістів. 
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Найбільші групи з них – безпека та прийом гостей.  «Сьогодні усі служби 
проходять спеціальні психологічні тести, як спілкуватись з людьми, 
допомагати при труднощах. Але вимоги до персоналу прості: знання 
іноземних мов, вміння спілкуватись, обслуговувати на високому рівні і 
бажання працювати в великому і сучасному колективі», – розповів 
відповідальний за тренінги персоналу О. Черепанов.  

 За словами директора, оновлений аеропорт «Бориспіль» сьогодні 
інвестує в емоції пасажирів. Оскільки термінал «D»  відкриють у травні 
останнім з-поміж усіх аеровокзалів, що готуються до Євро-2012, 
«Бориспіль»  готує спеціальний сюрприз у холі приміщення (Термінал «D»: 
місяць до відкриття // Інформаційний центр «Україна-2012» 
(http://ukraine2012.gov.ua/news/191/52673). – 2012. – 10.04). 

 
* * * 

Тренінг для волонтерів, які керуватимуть організованими групами 
добровольців під час Євро-2012 відбудеться у Києві.  

Майбутні волонтери-менеджери відпрацюють навички з таких питань: 
комунікативна компетентність волонтера, лідерство у волонтерській групі, 
робота в команді.  

Як підкреслює сайт приймаючого міста Києва, такий тренінг 
організували, оскільки менеджмент добровольців є вкрай важливим етапом 
у комплексній підготовці волонтерського руху до участі у Євро-2012. Саме 
тому волонтери-менеджери, які будуть частиною управлінської ланки, 
мають пройти кваліфікаційну підготовку з організації волонтерських груп і 
відпрацювати базові організаційні схеми. 

На відкриття заходу запрошені представники Фонду сприяння 
демократії Посольства США в Україні, Головних управлінь Євро-2012 та 
освіти і науки КМДА (У Києві перевірять готовність волонтерів-лідерів 
до Євро-2012 // Інформаційний центр «Україна-2012» 
(http://ukraine2012.gov.ua/news/192/52665). – 2012. – 09.04). 

 
* * * 

В столице к Евро-2012 создадут около 30 цветочных клумб, в 
оформлении которых используют символику турнира. Об этом рассказала 
дизайнер КО «Киевзеленстрой» Т. Жук. 

«В Киеве к турниру высадят до 30 клумб с символикой Евро-2012 – по 
две-три в каждом районе города», – сказала она. 

По словам дизайнера, футбольные клумбы будут разных размеров, 
площадью от 10-15 кв. м и больше. 

Кроме того, «Киевзеленстрой» планирует оформить тематические 
цветочные композиции, посвященные 1530 годовщине со дня основания 
Киева, а также высадить традиционные клумбы, которые ежегодно 
обновляют в городе. 



  28

Напомним, что Киев в апреле начинает масштабную программу 
оформления города символикой и сюжетами футбольного чемпионата. В 
течение двух месяцев до турнира в столице появятся пять гигантских мячей, 
клумба с талисманами Евро-2012, золотые футбольные ворота, сотни сити-
лайтов и холдеров с символикой чемпионата (В Киеве высадят около 30 
клумб с символикой Евро-2012 // Ирта-fax 
(http://irtafax.com.ua/news/2012/04/2012-04-06-38.html)). 

 
 
Проблеми 

 
На время проведения чемпионата «Евро-2012» станция киевского 

метрополитена «Майдан Независимости» будет закрыта. Об этом сообщили 
в пресс-службе ГАИ. Соответствующее решение приняла Киевская 
городская государственная администрация. 

С 00:00 7 июня по 6:00 2 июля будет закрыт вход и выход со станции 
метро «Майдан Независимости», а в случае необходимости – и со станций 
«Крещатик» и «Театральная», а также будут закрыты все выходы из 
подземного пешеходного перехода на Майдане Независимости, кроме 
выхода на перекрестке улиц Крещатик, Михайловская и Институтская. 

Напомним, что Крещатик будет перекрыт с 28 мая по 7 июля 
(Станцию метро «Майдан Независимости» закроют на время Евро-2012 
// Левый берег 
(http://society.lb.ua/life/2012/04/09/145156_stantsiyu_metro_maydan.html)). 

 
 
 

РЕГІОНИ УКРАЇНИ 
 
Реалізація і перспективи 

   
Львовская таможня готова к «Евро-2012». Сейчас таможенники сдают 

зачеты по английскому и отрабатывают правила этикета. Об этом на 
брифинге сообщил начальник Львовской таможни Д. Пудрик.  

«Это подтверждают многочисленные эксперименты с польскими 
коллегами, с пограничниками. Таможенники сдают зачеты по английскому 
языку, отрабатывают правила поведения, этикета. Как говорит наш мэр, 
людям, которые приезжают на Евро-2012, нужно улыбаться. Я думаю, мы 
хорошо отработаем это очень важное мероприятие для Украины – «Евро-
2012», – сказал Д. Пудрик. 

По его словам, на сегодня в пунктах пропуска Львовской таможни 
работает около 450 таможенников. На время «Евро-2012» их количество 
будет увеличено до 600-650 человек за счет внутренних резервов. 
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Начальник Львовской таможни обещает строго наказывать 
таможенников, которые хамят гражданам, в том числе, употребляя бранные 
слова. 

«Если я такое где-то услышу на таможенном пункте пропуска, этот 
человек будет уволен из таможенных органов вообще. Если такие жалобы 
есть, мы проведем проверку, будем строго наказывать за это», – заверил 
Д. Пудрик (Львовские таможенники отрабатывают правила этикета к 
Евро-2012 // Независимое Бюро Новостей 
(http://nbnews.com.ua/news/35549). – 2012. – 04.04). 

 
* * * 

На стадіоні Євро-2012 у Львові пройшли планові навчання із 
забезпечення громадського порядку під час проведення футбольних матчів. 
У заходах взяли участь представники територіальних органів внутрішніх 
справ Львівщини, бійці спецпідрозділів «Беркут» та «Грифон», а також 
військовослужбовці Львівського полку внутрішніх військ, повідомили у 
Головному управлінні МВС України в області.  

 Під час навчань, в яких взяли участь й польські правоохоронці, 
відпрацьовували єдиний підхід до вирішенні завдань з локалізації та 
ліквідації групових порушень громадського порядку під час проведення 
футбольних матчів на стадіоні «Арена Львів». На стадіоні було розіграно 
два епізоди. Зокрема, один з них відбувався у секторі № А-9, де перебували 
вболівальники обох команд. Між ними виникла бійка, яку не змогли 
локалізувати стюарди.  

 «Коли ситуація виходить з-під контролю, стюарди звертаються до 
міліції. Працівники міліції підходять з гучномовцями і намагаються 
заспокоїти фанів. Коли ж і це не допомагає, виходить спецпідрозділ 
«Грифон», який перебуває в резерві у технічній зоні – під трибунами 
першого ярусу стадіону, передислоковується для виставлення міліцейського 
«ланцюжка» між стаціонарною загорожею сектору стадіону і футбольним 
полем з метою запобігання проникнення вболівальників зі сектору на 
футбольне поле», – розповів про принципи роботи правоохоронців 
заступник начальника ГУМВС України у Львівській області М. Курочка.  

Згідно з другою легендою, події якої розгорталися на променаді біля 
фаст-фуду, під час перерви футбольного матчу зустрілись фанати двох 
команд.  На початку їх намагались заспокоїти стюарди, але коли ситуація 
вийшла з-під контролю вони звернулись до працівників міліції. Ті, своєю 
чергою, викликали на допомогу спецпідрозділи «Беркут» і «Грифон», яким 
вдалося заспокоїти фанатів. «Це вже не перші такі навчання. Заплановано 
також провести подібні відпрацювання на території паркування стадіону, 
зупинці громадського транспорту, біля входу на стадіон, де може виникнути 
сутичка, оскільки будуть продавати фіктивні квитки тощо», – повідомив 
М. Курочка (На «Арені Львів» «вгамовували» фанатів // Інформаційний 
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центр «Україна-2012» (http://ukraine2012.gov.ua/news/190/52573). – 2012. – 
04.04). 

 
* * * 

Загальну кошторисну вартість будівництва стадіону у Львові на 
Стрийській-Окружній дорозі збільшено на 657,02 млн грн – до 2 млрд 
944,693 млн грн. Це закріплено згідно з розпорядженням Кабміну № 167 від 
28 березня 2012 року, відповідно до якого скориговано проект і титул 
загальної кошторисної вартості будівництва стадіону у Львові. 

Згідно з документом, зокрема, вартість будівельно-монтажних робіт 
зросла на 512,714 млн грн – до 1,625 млрд грн. 

На 1 січня 2012 року було профінансовано 2 млрд 280,164 млн грн, 
тоді як роботи виконано на 1 млрд 961,239 млн грн. 

Як повідомлялося, Кабмін згідно з розпорядженням № 672-р від 
6 липня 2011 року затвердив скоригований проект і титул будівництва 
стадіону у Львові, згідно з яким загальна кошторисна вартість будівництва 
становила 2,288 млрд грн, зокрема, будівельно-монтажні роботи 
становитимуть 1,112 млрд грн. Стадіон розрахований на 34,915 тис. місць. 

Площа ділянки під забудову становить 69,6368 га (Кошторис «Арени 
Львів» зріс на 657 млн грн // Zaxid.net 
(http://zaxid.net/home/showSingleNews.do?koshtoris_areni_lviv_zris_na_657_
mln_grn&objectId=1251856). – 2012. – 04.04). 

 
* * * 

Львівська міська рада закликала рестораторів продовжити роботу своїх 
закладів у дні матчів Євро-2012 до 4:00 ночі чи навіть до 6:00 ранку. Про це 
повідомили у прес-службі Львівської міської ради 

«Звертаємося до рестораторів з проханням у пікові дні – дні матчів у 
Львові – продовжити роботу кафе, ресторанів, пабів впродовж всієї ночі», – 
зазначив директор департаменту «Адміністрація міського голови», керівник 
робочої групи «Ресторани» О. Березюк. 

Нагадаємо, що з наближенням Євро-2012 міська рада висунула до 
ресторанів низку вимог та рекомендацій. Зокрема, йдеться про можливість 
розрахунку у закладах банківськими картками, забезпечення Wi-Fi-зони для 
відвідувачів. 

Висунуто вимогу щодо формування меню у закладах громадського 
харчування на трьох мовах – українській, німецькій, англійській, створення 
фан-меню для фанів та послуги «Візьми їжу з собою». Запропоновано 
провести навчання персоналу, що повинен дотримуватися єдиного 
корпоративного стилю, зокрема щодо спілкування з відвідувачами. 
Наголошено на необхідності володіння працівниками ресторанів 
англійською мовою. 

Однією з вимог також є, щоб у ресторанах відвідувачі мали можливість 
отримати карту міста, у тому числі, центру міста, схеми руху громадського 
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транспорту. До представників ресторанного бізнесу також звернулись з 
рекомендацією вести адекватну цінову політику. 

Крім того, кожен заклад повинен підтримувати відмінний санітарно-
гігієнічний стан. Наголошено на важливості доступності туалетів для всіх 
відвідувачів на час проведення чемпіонату (Рестораторів Львова просять 
у дні Євро-2012 працювати цілодобово // Zaxid.net 
(http://zaxid.net/home/showSingleNews.do?restoratoriv_lvova_prosyat_u_dni_y
evro_pratsyuvati_tsilodobovo&objectId=1251884). – 2012. – 05.04). 

 
* * * 

Львів готується до Євро-2012. Єврочемпіонат дав поштовх до 
покращення якості надання медичних послуг у місті. 

«Протягом того часу, відколи наше місто почало готуватися до 
чемпіонату, було проведено масштабні роботи у двох базових лікувальних 
закладах – 8-й міській клінічній лікарні та Львівській міській лікарні 
швидкої медичної допомоги. У 8-й лікарні, яка є найближчою до стадіону та 
фан-зони, створено відділення нейрохірургії, мікрохірургії ока, 
травматологічний пункт, збільшено кількість ліжок інтенсивної терапії. У 
лікарні швидкої медичної допомоги створюємо відділення невідкладної 
допомоги», – розповів начальник управління охорони здоров’я ЛМР В. Зуб. 

Як зазначив В. Зуб, медичне забезпечення Євро-2012 базується на 
вивченні досвіду проведення чемпіонатів у інших країнах. «Відповідно до 
специфіки нашої галузі, ми повинні бути готовими надавати допомогу за 
будь-яких обставин 24 години на добу. Але такий серйозний захід, як 
єврочемпіонат, вимагає, звісно, серйозної підготовки. 

Ми розробили концепцію медичного забезпечення Євро-2012 у 
м. Львові. Розробка внутрішньої частини цієї концепції базувалася на 
вивченні досвіду проведення чемпіонатів у інших країнах, а також з 
урахуванням масштабності  подій і тієї кількості людей, які, як очікується, 
приїдуть до нашого міста. Ми виділили 4 складові медичного забезпечення в 
часі чемпіонату: це щоденна допомога жителям і гостям міста, гарантування 
безпеки перебування в місцях масового скупчення людей (у першу чергу на 
стадіоні та фан-зоні), дії медичних сил під час виникнення надзвичайних 
ситуацій, а також медичне забезпечення почесних гостей чемпіонату», – 
наголосив головний медик Львова (Гармаш Н.  ЄВРО – чемпіонат допоміг 
підвищити стандарт обслуговування у медичних закладах міста // 
Високий Замок (http: // www.wz.lviv.ua /articles/105152). – 2012. –  05.04). 

 
* * * 

Задля безпеки та правопорядку на території фан-зони у Львові 
діятимуть три головних та три евакуаційних виходи. 

Як повідомили у Львівській міській раді, окрім того, згідно з вимогами 
УЄФА, по периметру фан-зона буде обгороджена. За порядком та 
дотриманням правил поведінки на фан-зоні стежитимуть через 8 відеокамер. 
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«Також фанам треба пам’ятати, що в місця масового скупчення людей, 
такі як фан-зона, заборонено приносити зброю або інші небезпечні 
предмети, вибухові, піротехнічні та вогненебезпечні речовини, алкогольні 
напої, наркотичні та психотропні засоби. Тому вхід на територію фан-зони 
дозволятиметься тільки після огляду речей», – зазначають у мерії. 

Медичну допомогу надаватимуть в амбулаторному медичному пункті. 
Окрім того, у повній готовності чекатиме машина швидкої, щоб 
якнайшвидше відвезти його до лікарні. 

Передбачається, що відвідуваність фан-зони буде такою: 8 червня – 
15 тис. осіб, 9 та 17 червня – по 30 тис. осіб. По 25 тис. осіб – 13, 19 червня 
та 1 липня, по 20 тис. осіб – 11, 15, 16, 27 та 28 червня. Загалом протягом 
25 днів, з 7 червня до 1 липня, фан-зону Львова відвідають 500 тис. осіб (У 
львівській фан-зоні до Євро-2012 встановлять 8 камер спостереження // 
Zaxid.net 
(http://zaxid.net/home/showSingleNews.do?u_lvivskiy_fanzoni_do_yevro_vstan
ovlyat_8_kamer_sposterezhennya&objectId=1252148). – 2012. – 09.04). 

 
* * * 

Департамент «Євро-2012» безкоштовно передав на баланс ЛКП «Агенція 
з підготовки м. Львова до чемпіонату Європи з футболу 2012» низку 
матеріальних цінностей. 

Відповідно до рішення виконавчого комітету Львівської міської ради від 
6 квітня, загалом на баланс ЛКП передається 27 одиниць матеріальних 
цінностей, зокрема, меблі та офісну і комп’ютерну техніку загальною 
балансовою вартістю 78 тис. грн. 

Окрім того, відповідно до іншого рішення, Львівський обласний 
кардіологічний диспансер передав на баланс Комунальної 2-ї міської 
поліклініки санітарний автомобіль РАФ 22031-01 1993 року випуску. В 
інформаційній довідці повідомляється: 

«Знос нарахований у розмірі 100% вартості і становить 17604,00 грн. 
Автомобіль упродовж 17 років не експлуатувався, бо не міг бути 
оформлений в органах ДАІ через відсутність митної реєстрації. 
Неодноразові звернення в Головне управління охорони здоров’я, Державну 
митну службу України з питань розмитнення автомобіля залишились 
безрезультатними» (Департамент «Євро-2012» передав матеріальні 
цінності Агенції з підготовки до чемпіонату // Zaxid.net 
(http://zaxid.net/home/showSingleNews.do?departament_yevro2012_peredav_m
aterialni_tsinnosti_agentsiyi_z_pidgotovki_do_chempionatu&objectId=1252091
). – 2012. – 07.04). 

 
* * * 

Депутати Львівської міської ради 5 квітня збільшили статутний фонд 
ЛКП «Агенція з підготовки Львова до Чемпіонату Європи з футболу 2012» 
на 3,2 млн грн. 
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«За» проголосувало 62 депутати. Ухвалу прийнято на звернення 
департаменту «Євро-2012» Львівської міської ради. 

Крім того, депутати збільшили статутний фонд ЛКП «Центр розвитку 
туризму м. Львова» на 1,59 млн грн. 

Нагадаємо, що 22 березня депутати Львова внесли 4,6 млн грн у 
статутний фонд ЛКП «Агентство з підготовки м. Львова до ЧЄ з футболу 
2012» та 1,9 млн грн у статурний фонд Центру розвитку туризму. Водночас, 
вони відмовилися виділити 4,6 млн грн на співфінансування робіт, які у 
Львові виконує німецький фонд GIZ з відновлення дерев’яних вікон та брам 
у центральній частині міста (Депутати Львова дали 3,2 млн грн на Євро-
2012 // Zaxid.net 
(http://zaxid.net/home/showSingleNews.do?deputati_lvova_dali_32_mln_grn_n
a_yevro2012&objectId=1251924). – 2012. – 05.04).   

 
* * * 

У прокуратурі Львівської області проведено міжвідомчу нараду щодо 
забезпечення охорони громадського порядку та протидії злочинності під час 
проведення чемпіонату Європи з футболу. Про повідомили в прес-службі 
прокуратури Львівської області. 

На нараді було відзначено, що правоохоронними органами регіону наразі 
вжито цілу низку ефективних організаційних заходів для забезпечення 
правопорядку під час проведення матчів чемпіонату. Значну роботу 
проведено і спецпідрозділами, які ведуть боротьбу з організованою 
злочинністю, щодо реагування на «спортивний екстремізм», можливі 
надзвичайні ситуації техногенного та природного характеру.  

Як наголосили учасники наради, подія європейського масштабу вимагає 
уваги правоохоронців не лише щодо моніторингу оперативної обстановки в 
місцях відпочинку молоді, фан-зонах та на євростадіоні. Слід також негайно 
активізувати боротьбу із вуличною злочинністю, наркоманією, підлітковою, 
рецидивною злочинністю тощо. Адже криміногенна ситуація на Львівщині 
наразі складна – упродовж січня-березня 2012 року зареєстровано майже на 
3 % більше злочинів, ніж торік. При цьому, зростання злочинності 
спостерігається майже у всіх районах міста Львова та у низці районів 
області.  

Окрім того, на нараді зазначили – на якісно вищий щабель слід підняти і 
роботу з профілактики вчинення злочинів у місцях масового скупчення 
людей, закладах громадського харчування, нічних клубах та інших 
розважальних закладах. Запобігання проявам ксенофобії, расової та етнічної 
дискримінації – ще один напрямок роботи, який потребує особливої уваги 
правоохоронців.  

У підсумку міжвідомчої наради перед правоохоронними органами 
Львівщини поставлено завдання скоординувати свою діяльність, аби не 
допустити злочинних та антигромадських проявів як з боку гостей міста та 
регіону, так і місцевих мешканців. 
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За результатами проведення наради прийнята постанова щодо вжиття 
додаткових заходів для активізації та покращення роботи щодо забезпечення 
правопорядку під час чемпіонату Європи з футболу.  

Постанова передбачає активізацію роботи підрозділів з охорони 
державного кордону та правоохоронних органів у регіоні щодо протидії 
міжнародному наркотрафіку, незаконній міграції та торгівлі людьми, а 
також додаткові профілактичні заходи у боротьбі з загальнокримінальними 
проявами, зокрема, під час проведення фінальної частини чемпіонату 
Європи з футболу 2012 року (Криміногенна ситуація на Львівщині перед 
«Євро-2012» – складна, – прокуратура // Західна інформаційна корпорація 
(http://zik.ua/ua/news/2012/04/06/342838)). 

 
* * * 

До бойового складу вітчизняної військової авіації після заводського 
ремонту повернулися два літаки-винищувачі МіГ-29. Як повідомляє прес-
служба Міноборони, ремонт провели на Львівському державному 
авіаремонтному заводі.   

Ці літаки увійдуть до складу сил і засобів Збройних Сил України, які 
залучатимуться до забезпечення безпеки повітряного простору під час 
проведення фінальної частини Євро-2012. За планом контрольно-
відновлювальних робіт львівські авіаремонтники провели повну розборку 
літаків, здійснили дефектацію та ремонт агрегатів, блоків і вузлів бойових 
машин. Після випробувальних польотів та висновку відповідної комісії 
літаки передані військовим льотчикам. 

«Це результати ефективного співробітництва оборонного відомства з 
науково-дослідними установами та авіаремонтними підприємствами 
концерну «Укроборонпром, – зазначив Міністр оборони України 
Д. Саламатін. – Попереду у нас велика, відповідальна робота з модернізації 
та відновлення озброєння і військової техніки». 

В кінці березня військові льотчики Миргородської авіабригади отримали 
з запорізького заводу «Міг ремонт» іменний Су-27 «Валентин Кальонов», 
ще один модернізований літак Су-27 вже проходить льотні випробування, 
після чого в квітні повернеться у бойовий стрій. Наступну партію з двох 
відремонтованих літаків Су-27 завод «Міг ремонт» передасть Повітряним 
Силам ЗС України до кінця поточного року. 

До кінця травня після ремонту у бойовий стрій винищувальної авіації з 
Львівського авіаремзаводу також повернуться ще два МіГ-29. Завершуються 
роботи на військово-транспортному літаку Іл-76 та модернізація 
бомбардувальника Су-24М. У червні місяці завершиться ремонт двох літаків 
Л-39, а до кінця року планується відремонтувати 12 та модернізувати 
4 літаки цього типу. У найближчих планах – ремонт вертольотів Мі-8, Мі-24 
та Мі-2. Завершуються державні випробування модернізованого на 
підприємстві «Авіакон» вертольоту авіаційної підтримки наземних військ 
Мі-24П (Львівський авіаремонтний завод зрихтував два МіГи до Євро-
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2012 // Львівський портал 
(http://portal.lviv.ua/news/2012/04/06/160231.html)). 

 
* * * 

У Львові біля іподрому збудують пішохідну доріжку, яка вестиме від 
торгівельного центру до стадіону «Арена Львів». Кошти на її будівництво 
виділять з державного бюджету. «В постанові Кабінету Міністрів 
передбачено виділення і вже планується виділити 1 млн 816 тис. грн на 
будівництво доріжки. Довжина доріжки – 1,3 км, площа – 6 тис. кв. м.  

 Доріжка буде огинати іподром і стикуватися із збудованою вже дорогою 
№ 7, яка веде до стадіону від кільцевої дороги, і переходити в цю дорогу. 
Також буде влаштовано зовнішнє освітлення», – розповів в. о. начальника 
управління капітального будівництва ЛМР І. Фалюта.    

 За його словами, уже застосована процедура закупівлі в одного 
учасника. «Це дає нам можливість за 16-17 днів провести тендер, щоб 
встигнути до Євро-2012 збудувати цей пішохідний бульвар», – сказав 
І. Фалюта (До «Арени Львів» прокладуть кілометрову пішохідну доріжку 
// Інформаційний центр «Україна-2012» 
(http://ukraine2012.gov.ua/news/190/52637). – 2012. – 08.04). 

 
* * * 

Військовослужбовці 114-ї Івано-Франківської бригади тактичної авіації 
готуються до захисту повітряного простору України під час проведення 
міжнародного чемпіонату «Євро-2012».  

«Завдання бригади – охорона стадіону міста Львова, – зазначив 
командир бригади полковник С. Голубцов. – Там визначено три зони 
чергування, у яких протягом матчів буде постійно знаходитися літак».  

 
Вже зараз військові авіатори відпрацьовують варіанти реагування на 

можливі надзвичайні ситуації. В рамках такої підготовки провели 
тренувальний повітряний бій з перехоплення та примушення до посадки 
порушника повітряного кордону. У навчаннях були задіяні навчально-
тренувальні літаки Л-39 та бойові винищувачі МІГ-29.  

Нещодавно кількість бойових літаків у бригаді поповнилася двома 
машинами, які пройшли контрольно-відновлювальний ремонт на 
Львівському державному авіаремонтному заводі. На ремонт було витрачено 
майже 8 млн грн. За словами командира бригади, військові й у подальшому 
щомісяця намагатимуться ремонтувати по декілька літаків.  

Готуючись до «Євро-2012», екіпажі МІГ-29 здійснять півтори сотні 
вильотів. Для цього створено всі умови.  

«Наші пілоти почали літати приблизно у п’ять разів більше, ніж у 
попередні роки, – розповів підполковник Т. Грень (Західний регіональний 
медіа-центр Міністерства оборони України). – Це пов’язано з тим, що 
покращилося забезпечення пальним і посилилася бойова підготовка військ» 
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(У прикарпатських авіаторів триває підготовка до «Євро-2012» // Івано-
Франківська обласна державна адміністрація 
(http://www.if.gov.ua/modules.php?name=News&file=article&sid=15851). – 
2012. – 05.04). 

 
* * * 

О том, какие меры по подготовке к «Евро-2012» предпринимаются 
милицией Луганщины, рассказал начальник управления охраны 
общественного порядка ГУМВД Украины в Луганской области полковник 
милиции Ю. Слухаенко, – сообщает ОСО УМВД Украины Луганской 
области 

Несмотря на то, что Луганск не является принимающим городом, 
степень подготовки к этому мероприятию максимальная. И задача милиции 
– обеспечить для гостей безопасный во всех отношениях проезд. С этой 
целью в ГУМВД в Луганской области разработан целый комплекс 
мероприятий по усиленному обеспечению общественного порядка на 
территориях, прилегающих к трем основным автомагистралям Луганщины 
общегосударственного значения. В этом плане ключевое место отведено 
плотному взаимодействию милиции с пограничным отрядом. На это время 
будут сформированы мобильные группы, которые будут контролировать 
перемещение иностранцев, начиная от КПП и по всей территории области. 

Планирует ли милиция отработку объектов инфраструктуры, которые 
расположены вдоль транзитных артерий региона? 

– Безусловно, мы уже сейчас держим в поле зрения все 
автозаправочные станции, кафе, магазины и мотели, расположенные по пути 
следования автотуристов из Европы и СНГ. Ведь именно здесь гостей могут 
ожидать «сюрпризы». Поэтому наиболее проблемные территории мы начали 
в настоящее время отрабатывать в профилактическом плане. В первую 
очередь, мы усилили профилактическую работу с гражданами, которые либо 
имели конфликты с законом, и отбывали за это наказание в местах лишения 
свободы, либо по разным поводам попадали в поле зрения милиции. 

Нами проведена разъяснительная работа с владельцами всех 
магазинов и заправок относительно установки камер наружного 
видеонаблюдения. Они позволят визуально проконтролировать все, что 
будет происходить на прилегающих территориях. Практически все 
бизнесмены согласились с нами в том, что такое оборудование и после 
предстоящего события им пригодится еще долго. В частности, с помощью 
таких камер будет облегчен поиск злоумышленников, которые рискнут 
совершить преступления во время Евро-2012. Ведь зафиксированные на 
видео приметы подозреваемых, а также обстоятельства совершения 
преступлений – это бесценный материал для сыщиков. Наряду с этим, на 
протяжении всей трассы будут расположены на трех языках: английском, 
русском и украинском языке – информационные стенды с телефонами 
дежурных частей ОВД, пунктов медицинской помощи, МЧС и иных 
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структур, которые оказывают сервисные услуги туристам. Этот вопрос 
служба ГАИ решает совместно с государственным предприятием 
«Укравтодор». 

Не секрет, жители нашей области из числа футбольных фанатов тоже 
поедут в Донецк и Харьков на международные матчи. Какие в этой связи 
профилактические мероприятия милиция уже сегодня проводит?  

– У нас в регионе есть три футбольных клуба: «Заря» (Луганск), 
«Сталь» (Алчевск) и «Шахтер» (Свердловск). С первого января текущего 
года вступил в силу закон по обеспечению правопорядка во время 
проведения футбольных матчей. В этом нормативном акте четко 
распределены зоны ответственности. Внутри стадиона за обеспечение 
порядка отвечает сам футбольный клуб и администрация стадиона. А 
милиция отныне обеспечивает безопасность граждан лишь на подступах к 
нему. 

Основная категория болельщиков, с которой постоянно приходится 
работать в профилактическом плане, это футбольные фанаты. Именно в этой 
среде есть молодые люди, которые порой и на стадионах, и за его пределами 
ведут себя агрессивно, употребляют спиртное и допускают нарушения 
общественного порядка. По отдельным личностям у нас есть информация, и 
мы проводим с ними индивидуальные беседы, чтобы уберечь, в первую 
очередь, их самих в дальнейшем от неприятностей. Такие проблемные 
болельщики у нас находятся на профилактическом учете. 

Какой опыт стран Евросоюза в перспективе можно будет использовать 
у нас в контексте нового законодательства о порядке проведения 
футбольных матчей? 

– С этого года внутри стадионов порядок обеспечивается силами 
самих футбольных клубов. Следовательно, мы в будущем планируем 
построить взаимодействие с ФК по европейским стандартам. Правда, при 
этом Украине понадобится внести дополнительные изменения в 
действующее законодательство. Например, в перспективе было бы 
целесообразно наиболее злостным нарушителям общественного порядка на 
стадионах в судебном порядке запретить посещать какое-то время 
футбольные матчи. Естественно, для реального применения такого опыта 
понадобятся немалые финансовые затраты, потому что предстоит 
перестроить всю систему видеонаблюдения при входе в стадион. Наряду с 
этим, и билеты на матч должны быть персонифицированы, то есть на 
определенного гражданина. Наиболее эффективной мерой в профилактике 
беспорядков на стадионах станет решение суда о применении в отношении 
проблемного болельщика мер административного надзора. 

В марте текущего года руководство управления охраны 
общественного порядка посетило МВД Польши с целью изучения 
европейского опыта в этих вопросах. Ведь именно в этой стране, как и в 
Украине, пройдут матчи «Евро-2012». И на этот период будет налажен 
плотный обмен информацией между правоохранителями Украины и 
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Польши, а также других государств, входящих в Евросоюз. С полицией РФ 
будет также постоянная связь. 

– А если потенциально опасные футбольные радикалы из ближнего 
или дальнего зарубежья отправятся к нам в гости на «Евро-2012»? 

Информация об этом немедленно нам поступит от коллег-
полицейских. А после этого будут приняты адекватные меры с целью 
недопущения чрезвычайных происшествий на стадионах Донецка, 
Харькова, Киева и Львова. Проще говоря, таких проблемных субъектов уже 
при въезде в нашу страну будут по нашей просьбе «тормозить» 
пограничники и отправлять обратно туда, откуда они прибудут. 
Законопослушные болельщики не станут заложниками неадекватного 
агрессивного поведения иностранных фанатов, которые уже своими 
«подвигами» у себя на родине успели «засветиться». 

Какая еще профилактическая работа проводится с футбольными 
фанатами? 

– Это мы делаем постоянно, чтобы не допустить «трансформации» 
фанов в хулиганов. И в этом большую помощь нам оказывают службы 
безопасности футбольных клубов. Оказывается, в саму структуру клуба 
входит такой важный сегмент, как группа поддержки, состоящая из 
постоянных болельщиков любимой команды. Именно эти неравнодушные 
люди в ходе матча всегда играют позитивную роль, подбадривая и 
стимулируя активность футболистов. В чем ценность дружбы с 
футбольными фанатами? По сути, группа поддержки – это позитивно 
организованное сообщество болельщиков, которые заинтересованы, чтобы 
игра состоялась без ЧП. Порой рядом с ними может оказаться нетрезвый 
гражданин либо субъект, провоцирующий конфликты. Служба безопасности 
клуба инструктирует группу поддержки, как надо себя вести в таких 
экстремальных ситуациях, чтобы избежать проблемы. Такой опыт милиции 
Луганщины по взаимодействию со службами безопасности футбольных 
клубов, наверняка, найдет свое применение не только в других регионах 
Украины, но и за ее пределами. Если же, возникнет нештатная ситуация на 
стадионе, например, пожар, то милиция примет активное участие в 
эвакуации болельщиков. Это будет необходимо с целью недопущения давки, 
при которой могут быть жертвы. 

Будете оказывать помощь донецким коллегам? 
– Сводное подразделение Луганской милиции, в состав которого 

войдут сотрудники «Беркута», ППСМ, ГАИ и других наружных служб ОВД, 
в качестве приданных сил накануне чемпионата отправится в командировку 
в Донецк для оказания помощи коллегам. Уже сегодня с ними проводят 
усиленные занятия по изучению английского языка преподаватели кафедры 
языковой подготовки Луганского университета внутренних дел. В итоге, 
стражи порядка смогут оказать гостям чемпионата любую информационную 
помощь без переводчика. А для поддержания высокого международного 
имиджа украинской милиции по прибытию в мае в Донецк посланцы 
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милиции Луганщины пройдут дополнительное обучение по этике 
коммуникации с иностранными гражданами. 

С конца мая и до окончания Чемпионата вся милиция Луганщины, как 
и других регионов страны, будет переведена на усиленный вариант несения 
службы. На патрулирование территорий, прилегающих к транзитным 
артериям региона, будет задействован весь личный состав ОВД (Во время 
«Евро-2012» в Луганске появится много камер видеонаблюдения // 
Luganews – фабрика луганских новостей 
(http://www.luganews.com/obshhestvo/vo-vremya-evro-2012-v-luganske-
poyavitsya-mnogo-kamer-videonablyudeniya.html). – 2012. – 05.04). 

 
* * * 

 Работниками милиции Луганщины разработан план мероприятий по 
противодействию массовому «бегству» интернатских мальчишек в Донецк, 
где будут проводиться финальные игры «Евро-2012».  Об этом сообщили в 
пресс-службе ГУМВД Украины в Луганской области со ссылкой на 
начальника криминальной милиции по делам детей ГУМВД в Луганской 
области полковника милиции С. Монахов. 

 В настоящее время в регионе проводится работа по созданию 
совместных мобильных групп в составе сотрудников КМДД, 
представителей службы по делам несовершеннолетних органов местной 
власти и педагогов. В их работе примут активное участие и общественные 
организации. Основная задача таких формирований – выявить детей, 
которые занимаются бродяжничеством и попрошайничеством. 

 «Всех вновь выявленных детей такой категории мы охватим 
профилактической работой. А тех взрослых лиц, которые их используют в 
таком «бизнесе», как попрошайничество, будем привлекать к уголовной 
ответственности», – рассказал С. Монахов. 

 «Наряду с этим, для усиления мер по оздоровлению подростковой 
среды мы будем проводить регулярно рейды на транспортных средствах, 
железнодорожных и автомобильных вокзалах, а также на прилегающей к 
ним территории. За каждым учебным заведением мы закрепили 
сотрудников, которые там проводят разъяснительную работу со студентами 
и учащимися с целью недопущения нарушений закона в период Евро-2012. 
Одновременно в ходе оперативно – розыскных мероприятий служба КМДД 
выявляет радикально настроенные неформальные молодежные организации, 
которые себя относят к футбольным фанатам. С их лидерами нам предстоит 
серьезно поработать, чтобы в июне они нам не преподнесли «сюрпризов», – 
отметил начальник криминальной милиции по делам детей ГУМВД в 
Луганской области (На Луганщине опасаются массового побега детей-
бродяг на Евро-2012 // EastKorr – Восточный кореспондент 
(http://www.eastkorr.net/society/na-luganshchine-opasayutsya-massovogo-
pobega-detei-brodyag-na-evro-2012). – 2012. – 04.04). 

 

http://www.luganews.com/obshhestvo/vo-vremya-evro-2012-v-luganske-poyavitsya-mnogo-kamer-videonablyudeniya.html)
http://www.luganews.com/obshhestvo/vo-vremya-evro-2012-v-luganske-poyavitsya-mnogo-kamer-videonablyudeniya.html)
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* * * 
В Луганской области при поддержке управления по делам семьи, 

молодежи и спорта облгосадминистрации стартует ХV открытый областной 
фестиваль детской и юношеской фотографии, посвященный Евро-2012. Об 
этом сообщили в Управлении по делам семьи, молодежи и спорта ЛОГА. 

Фестиваль проводится на базе фотоклуба «Искра» ЦДЮТ города 
Стаханова с 27 по 29 апреля 2012 года. 

К участию в конкурсе допускаются учащиеся 4 – 11 кл. школ, ПТУ, 
студенты техникумов и вузов. Команда должна состоять из 2-х участников и 
представителя учебного заведения, внешкольного учреждения. 

Заявки на участие в соревнованиях, заверенные директором, 
необходимо представить в оргкомитет до 25 апреля 2012 года. 

Каждый участник должен предоставить 3 фотографии (с негативами, 
дисками  cd – черно-белые) размером 15х21(18х24) см по следующим 
разделам – портрет (не студийный), пейзаж, жанр (школьная жизнь, спорт, 
сцены из жизни, животные и т. д.). Снимки должны быть новыми, не 
представлявшимися ранее на выставках и конкурсах (На Луганщине 
стартует фотоконкурс, посвященный Евро-2012 // CXID-INFO 
(http://cxid.info/94460.html). – 2012. – 04.04). 

 
* * * 

Полтавська обласна влада обіцяє привести до ладу транзитні автошляхи 
та дороги, що поєднують визначні історичні місця 

Заступник голови – керівник апарату облдержадміністрації 
В. Пархоменко провів засідання Координаційної ради з підготовки області 
до проведення в Україні фінальної частини чемпіонату Європи 2012 року з 
футболу. 

– Полтавська область знаходиться на шляху між Харковом і Києвом. Це 
траса, по якій будуть масово рухатись вболівальники. Полтавщину ж 
включили в перелік для тренування і підготовки збірних команд. У нас 
визначили для цього стадіон «Ворскла» та серед готелів – «Палаццо», – 
коментує підсумки засідання В. Пархоменко для прес-служби ОДА. 

– Сьогодні є питання з приводу пожежної безпеки стадіону імені 
Бутовського. Деякі його приміщення, коридори та кімнати облаштовані 
легкозаймистими матеріалами, тому треба провести ряд незначних робіт. 
Проте це виключно косметичні роботи, які не є суттєво затратними. Вони не 
потягнуть за собою ніяких серйозних будівельних моментів. А загалом 
стадіон підготовлений як слід. 

– Задача обласної влади – виконати доручення Президента та показати 
максимально доброзичливість нашої громади. Проте найперше, на що слід 
звернути увагу, – це безпека людей. 

На вокзалах встановлять камери відеоспостереження за прилеглою 
територією. На центральному автовокзалі Полтави вже є камери. Ще 
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плануємо обладнати Південний та Київський залізничні вокзали. 
Відпрацьовуємо схему безпеки в багатьох інших напрямках. 

– Дороги – це украй важливо, і на це держава нам виділяє кошти. Ми 
будемо звертати увагу не тільки на автодорогу Київ – Харків – 
Довжанський, лагодимо й дорогу Зіньків – Гадяч – Лохвиця – Чорнухи, бо 
все це теж історичні місця. Також Полтава – Котельва, Охтирка – Суми – це 
транзити, по яких рухатимуться і наші гості під час чемпіонату. В тому 
числі й дорога на Кіровоград через Кременчук, та дорога, яка йде до 
Решетилівки й далі на Дніпропетровськ. 

Готелі, ресторани та оздоровчі комплекси, готелі самі зацікавлені в 
тому, щоб в себе вкласти кошти і потім отримати прибуток. Днями будемо в 
облдержадміністрації збирати представників готельного бізнесу і детально 
обговорювати з ними організаційні та проблемні моменти в цій сфері. 

Нагадаємо, що з нагоди проведення Євро-2012 на Полтавщині також 
облаштують кілька вертолітних майданчиків для гелікоптерів медичної 
служби (До Євро-2012 Полтавщина встигне приготуватися місцями // 
Полтавщина (http://www.poltava.pl.ua/news/15534). – 2012. – 04.04). 

 
* * * 

В Полтавской области к Евро-2012 обустроят 3 вертолетных площадки 
для санитарной авиации. Об этом м рассказал заместитель председателя 
Полтавской облгосадминистрации В. Пархоменко. 

По его словам, такие площадки с твердым покрытием появятся в 
нескольких городах области – Полтаве, Лубнах, Пирятине. 

Вертолетные площадки разместятся на каждых 100 километрах трассы 
Киев – Харьков, также они будут во всех городах области. 

«На данный момент ищем для этого места. Например, по трассе Киев-
Харьков от Чутово до Полтавы есть аэродром – это фактически уже готовая 
площадка. На все площадки при необходимости должен сесть вертолет и 
быстро оказать помощь болельщикам Евро-2012. Кстати, при выборе мест 
для площадок будем руководствоваться тем, чтобы скорая помощь могла 
добраться до них за 10-15 минут», – сказал В. Пархоменко. 

Он отметил, что на строительство площадок из областного бюджета 
средства выделять не будут, а создадут их за счет организационных усилий 
власти (На каждых 100 км трассы Киев –Харьков разместят 
вертолетные площадки // Ирта-fax 
(http://irtafax.com.ua/news/2012/04/2012-04-04-25.html)). 

 
* * * 

Сумський міський центр зайнятості в рамках програми «Знайдемо 
роботу разом» долучився до акції «А що ти зробив для Євро-2012 у своєму 
селі, селищі, місті?», яка стартувала 1 квітня на Сумщині та приурочена до 
проведення в Україні чемпіонату Європи з футболу.  
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Мета акції – належним чином підготуватися до футбольного свята, 
гідно репрезентувати зарубіжним гостям рідне місто, забезпечити державну 
підтримку сумчан, які залучаться до громадських робіт. 

На період проведення акції – до 30 червня – буде організовано 
оплачувані громадські роботи з благоустрою та впорядкування територій і 
об’єктів, пам’ятників архітектури, історії та культури; ремонтні роботи в 
закладах культури, охорони здоров’я, галузі туризму, спортивної та 
транспортної інфраструктури; супровід інвалідів тощо. 

 Акція відбувається за підтримки організації роботодавців «Сумський 
регіон», асоціації промисловців та підприємців, організації Всеукраїнського 
об’єднання демократичних сил «Злагода», КП «Зелене будівництво» 
Сумської міської ради, благодійного фонду «Майбутнє», Сумського 
державного університету, Сумського міського благодійного фонду «За чисте 
місто». 

За результатами акції буде визначено переможців та нагороджено їх 
почесними грамотами, подяками обласного організаційного комітету та 
іншими заохочувальними призами на урочистому заході. 

До міського центру зайнятості вже подали заяви на участь в акції КП 
«Зелене будівництво», КП «Спеціалізований комбінат», ТОВ «Грінко-
Суми», КЗ СОР Сумський обласний спеціалізований диспансер радіаційного 
захисту населення, Сумський обласний госпіталь для інвалідів Вітчизняної 
війни. 

Організаційний комітет закликає роботодавців та жителів міста Суми 
долучитися до акції, оскільки громадські роботи до «Євро-2012» є  реальною 
підтримкою для людей, які потребують працевлаштування («А що ти 
зробив для Євро-2012 у своєму селі, селищі, місті?» // Сумська міська рада 
(http://www.meria.sumy.ua/index.php?newsid=32195). – 2012. – 04.04). 

 
* * * 

До старту європейського чемпіонату з футболу в Україні готуються 
7 екіпажів ДАІ, які безпосередньо в Києві будуть обслуговувати «Євро-
2012». 

Разом із тим у пересувних пунктах спілкування з гостями Вінниччини 
на автошляхах та до міст проведення «Євро-2012» разом з міліцією 
працюватимуть волонтери-студенти. 

– Концепція прийому і супроводу іноземних вболівальників кілька разів 
мінялась... У тому числі, передбачалось вивчення основних європейських 
мов нашими працівниками, – повідомив начальник ДАІ Вінниччини 
П. Солоненко. – Нині вже вирішено, що в місячне відрядження до Києва на 
футбол їдуть працювати 14 кращих інспекторів області, які знають іноземні 
мови. З 8 червня і до початку липня вони чергуватимуть на столичних 
вулицях і разом з колегами забезпечать найращий прийом для водіїв із усієї 
Європи. Нині з ними проводять інтенсивні курси покращення знання 
англійської, німецької та французької мов. 
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Водночас можу сказати, що до закінчення чемпіонату ДАІ Вінниччини 
буде працювати без відпусток і вихідних. Адже проведення змагань і 
великий наплив автотуристів збігатиметься з початком сезону подорожей 
наших громадян на море. Тому на автодорогах передбачається через кожні 
30 кілометрів організувати пересувні пункти допомоги учасникам руху на 
час «Євро-2012» (з 8 червня по 1 липня), де будуть чергувати медики, 
правоохоронці та запрошені волонтери... 

Нагадаємо, що попередньо планувалось провести курси навчання 
англійської мови для 50 вінницьких міліціонерів. Адже через Вінницьку 
область пролягають транзитні автошляхи від західного кордону України, зі 
Львова до Харкова та Донецька, і довжина вінницького «євротранзиту» 
складає близько 350 км (Ковальський Р.  14 даішників із Вінниці їдуть «на 
Євро-2012» // 33 канал(http://33kanal.com/33channel/4924-12-15-6). – 2012. – 
04.04). 

 
* * * 

Ужгородське міське управління УМВС України в Закарпатській області 
звернулося до студентів ЗакДУ із пропозицією стати волонтерами-
перекладачами під час ЄВРО-2012.  

 Найвагомішою подією 2012 року в Україні беззаперечно є проведення 
Чемпіонату з футболу  Євро-2012. Студенти факультету міжнародних 
відносин не залишаються осторонь цієї події. Оскільки випускники 
факультету крім основної кваліфікації «політолог-міжнародник», отримують 
додаткову «перекладач», не використати під час проведення чемпіонату 
набуті знання у виші було б неправильно.  

5 квітня 2012 року відбулася зустріч студентів із начальником чергової 
частини Ужгородського міського управління УМВС України в 
Закарпатській області підполковником міліції В. Сараною,  на якій було 
окреслено можливості участі студентів у волонтерській роботі. Під час 
зустрічі В. Сарана наголосив, що значна кількість туристів із Європи будуть 
прямувати до Україні саме через кодон на Закарпатті, адже у нашій області 
знаходиться 7 основних пунктів перетину кордону. Тому на базі 
Ужгородського міського управління УМВС створюється пункт для 
перекладачів, які будуть долучатися до розв’язання проблемних ситуацій, 
що стосуватимуться іноземців.  

Волонтери повинні вільно володіти англійською мовою, звичайно, 
вітається і одночасне знання інших іноземних мов, в тому числі мов кран-
сусідів нашої держави. Волонтери приступлять до виконання своїх 
обов’язків із 1 червня 2012 року, для студентів буде розроблений графік 
чергування, створені всі умови для роботи. 

По завершенню всім волонтерам-перекладачам буде видана так звана 
характеристика – рекомендаційний лист волонтера. Волонтерство стає все 
більш популярним в Україні, в тому числі у світлі проведення Чемпіонату з 
футболу (Студенти-міжнародники ЗакДУ будуть волонтерами-
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перекладачами на ЄВРО-2012 // ClipNews.info  
(http://www.clipnews.info/newstopic.htm?id=42594). – 2012. – 06.04). 

 
* * * 

ЗАТ «Трускавецькурорт» має намір в третій декаді квітня відкрити 
готель «Міротель», який включено до переліку об’єктів, що приймають 
гостей Єврочемпіонату. Про це повідомив генеральний директор ЗАТ ЛОЗ 
«Трускавецькурорт» В. Жданов на засіданні виконкому Трускавецької 
міської ради.  

Під час засідання виконавчого комітету Трускавецької міської 
розглядалося питання готелю «Міротель», який збудований на місці 
санаторію «Каштан». Дозвіл на отримання права власності на спальний 
комплекс № 1 виконком надав. 

Розглядаючи питання готелю «Міротель, виникло питання щодо 
скверика,  де ЗАТ «Трускавецькурорт» хотів облаштувати погруддя Івана 
Франка та назвати цей сквер іменем Великого Каменяра.  

Міський голова Трускавця Р. Козир висловив свою думку, що цього 
робити не слід, а варто кошти використати на облаштування скверу,  де 
пам’ятник Франку є тепер. А заодно і подбати про благоустрій навколо 
музею Біласа, який  поруч  з новим об’єктом (У Трускавці до кінця квітня 
відкриють готель до «Євро-2012» // Західна інформаційна корпорація 
(http://zik.ua/ua/news/2012/04/04/342397)). 

 
* * * 

На Житомирщине работники милиции с 1 апреля начали 
профилактические меры по подготовке к Евро-2012 – одним из аспектов 
безопасного досуга болельщиков на территории Житомирщины, как и 
государства в целом, во время проведения финальной части чемпионата 
Европы по футболу стоит вопрос, так сказать, продовольственной 
безопасности. Следовательно, создание соответствующих фан-зон и 
кемпингов для любителей спортивного праздника, среди прочего, требует и 
усиленного внимания со стороны контролирующих органов относительно 
деятельности заведений общественного питания и мест реализации пищевых 
продуктов.  

А поэтому работники милиции Житомирщины вместе с другими 
заинтересованными органами исполнительной власти начали проверки, 
направленные на выявление и прекращение фактов реализации 
некачественной и опасной продукции животного происхождения. 
Особенное внимание к субъектам предпринимательской деятельности, 
которые планируют осуществлять изготовление, снабжение и продажу 
продуктов питания и готовой еды в местах массовых мероприятий и фан-
зонах.  

 В Житомире, как сообщил заместитель начальника УМВД – начальник 
милиции общественной безопасности УМВД Украины в Житомирской 
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области В. Марчевский, официально признанным местом для создания фан-
зоны является территория торгового центра «Глобал», что по улице 
Киевской, которую в ближайшее время планируется должным образом 
обустроить.  

 Также с целью недопущения реализации продукции животного 
происхождения с нарушением санитарно-гигиенических норм проверки 
будут осуществляться на рынках и прилегающих к ним территориях, 
которые часто являются местами стихийной торговли.  

 Одним из направлений профилактических мер – наведение порядка 
вдоль автомагистралей и прекращения несанкционированной торговли. 
Следовательно, работники милиции в который раз предостерегают 
«дорожных» продавцов о нарушении ими установленных правил. Стихийная 
торговля продуктами питания и товарами бытового потребления, а также 
установление малых архитектурных форм на обочине автомобильных дорог 
является административным правонарушением.  

 Поэтому в случаях отсутствия надлежащих документов у продавцов 
работники милиции во взаимодействии с другими ответственными 
службами будут проводить изъятие такой продукции, а после принятия 
соответствующих решений судами, ее утилизацию. Правонарушителей 
ожидают штрафные санкции (В Житомирской области сотрудники 
милиции очищают трассу от торговцев и проверяют качество фаст-
фудов / СЗГ УМВС України в Житомирській області// Бердичів 
діловий(http://www.berdichev.biz/content/view/7361/1/). – 2012. – 05.04). 

 
* * * 

Завдяки Євро-2012 в житомирян зростають шанси на 
працевлаштування. Йдеться про виконання робіт, спрямованих на 
реконструкцію автодороги «Київ-Чоп», що є головним транспортним 
коридором цьогорічного Євро-2012. Роботи проводить ряд іноземних 
компаній, які спочатку обходилися власними трудовими силами: так, лише у 
одному з підприємств торік працювали 113 громадян Македонії, дозвіл на 
використання праці яких надано обласним центром зайнятості.  

Проте, починаючи з минулого року, компанії, що облаштовують 
ділянки дороги на території Житомирщини та Рівненщини, відкрили свої 
представництва й наймають на роботу наших співвітчизників. 

За інформацією обласної служби зайнятості, загалом 118 безробітних 
жителів області приступили до роботи на реконструкції дороги Київ-Чоп: 
65 мешканців Брусилівщини – у складі італійської бригади дорожників, 
33 мешканці Новоград-Волинського та прилеглих районів – у складі 
македонської, і 20 колишніх безробітних, зареєстрованих у Житомирському 
міському центрі зайнятості, – на боці турецької компанії. 

Для підприємств, зайнятих у підготовці до проведення футбольного 
чемпіонату, служба зайнятості пропонує організацію профнавчання 
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безробітних, у тому числі шляхом стажування та індивідуального навчання 
обраних кандидатів безпосередньо на об’єктах. 

До чемпіонату Євро-2012 лишається два місяці, тож жителі області ще 
мають шанс на працевлаштування у цій сфері зайнятості (Завдяки Євро-
2012 в житомирян зростають шанси на працевлаштування //  «Рупор 
Житомира» (http://ruporzt.com.ua/zhittya/38365-zavdyaki-yevro-2012-v-
zhitomiryan-zrostayut-shansi-na-pracevlashtuvannya.html). – 2012. – 06.04). 

 
* * * 

За 58 днів до початку чемпіонату Європи з футболу міський голова 
Донецька О. Лук’янченко сміливо звітує про досягнення. За його словами, 
роботи на основних об’єктах міської інфраструктури ведуться в щільному 
режимі і знаходяться на завершальній стадії. 

Зокрема, найближчим часом буде введено в експлуатацію Донецький 
аеропорт та новий міжнародний термінал. Успішно продовжується 
реконструкція технологічного комплексу залізничної станції «Донецьк». 
Після реконструкції залізничного вокзалу, донеччани замість одного 
отримають відразу 2 вокзали: міжміський і приміський. 

 Не менш актуальним питанням підготовки до Євро-2012 залишається 
дорожнє господарство міста, повідомляє donbass.ua.  На завершальній стадії 
знаходяться роботи із будівництва та реконструкції дублюючих автодоріг, 
що ведуть до стадіону «Донбас Арена». 

«У штатному режимі ведеться робота з будівництва ще 30 необхідних 
об’єктів інфраструктури», – підсумував міський голова (Донецьк-2012: 
останні штрихи // Інформаційний центр «Україна-2012» 
(http://ukraine2012.gov.ua/news/191/52687). – 2012. – 11.04). 

 
* * * 

Городские власти Донецка на время чемпионата Европы по футболу 
украсят город праздничной световой иллюминацией. 

Сейчас городские организаторы футбольного действа изучают и 
выбирают так называемые мотивы иллюминации. С легкой руки дизайнеров 
светодиодный шнур, цепочка и алюминиевый каркас могут превратиться в 
логотипы Евро-2012, улыбающихся человечков или символы Донецка. 

Достоверно известно, что город будет украшен целым светодиодными 
композициями, сообщает городское управление по благоустройству. 
Известно также, что они не энергоемкие и не будут слишком затратными 
для городского бюджета. А вот как они будут выглядеть – останется 
загадкой до начала чемпионата (На время проведения Евро-2012 Донецк 
украсят праздничной иллюминацией // Ирта-fax 
(http://irtafax.com.ua/news/2012/04/2012-04-10-48.html)). 
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* * * 
В течение двух месяцев персонал Государственной пограничной 

службы Украины, который обслуживает международный аэропорт Донецка, 
будет практиковать и совершенствовать английский язык в рамках 
подготовки к проведению Евро-2012. Занятия по языковой подготовке были 
организованы Фондом Р. Бутко. Об этом сообщил пресс-секретарь 
Донецкого погранотряда Э. Никитенко. 

– Мы рады, что наши сотрудники будут практиковаться в английском 
языке, – отметил начальник Донецкого пограничного отряда полковник 
Ю. Лысюк. – Ведь международный аэропорт Донецка один из главных 
стратегических объектов Евро-2012. А сотрудники пограничной службы 
будут первыми встречать иностранных гостей чемпионата. И именно от их 
профессионализма зависит первое впечатление об Украине. И в связи с этим 
хотелось бы выразить искреннюю благодарность фонду Р. Бутко. 

По словам директора специальных благотворительных проектов к 
Евро-2012 Фонда Р. Бутко, А. Ишутина – После успешной реализации 
фондом проекта «OPEN Health English 2012» по бесплатному обучению 
медицинского персонала выделенного для обслуживания чемпионата, в 
фонд стали поступать запросы и от других бюджетных организаций 
задействованных в подготовке к Евро-2012. Среди них был и Донецкий 
аэропорт в лице обслуживающей его Государственной пограничной службы 
Украины. За полтора месяца практику пройдет около 100 пограничников. 

Для этого были выделены преподаватели и иностранные волонтеры, 
уже с опытом работы в других благотворительных проектах фонда, 
связанных с языковой в рамках Евро-2012. Они будут заниматься как по 
материалам разработанным Государственной пограничной службой 
Украины, так и по авторским программам специалистов фонда. Для 
удобства обучения, классы расположены в помещении, которое любезно 
предоставила администрация донецкого аэропорта. А для повышения 
качества обучения занятия будут происходить между рейсами. Такой режим 
занятий позволит применять полученные знания на практике, 
непосредственно на рабочем месте (Донецкие пограничники заговорят по-
английски // Донбасс (http://donbass.ua/news/region/2012/04/06/doneckie-
pogranichniki-zagovorjat-po-angliiski.html). – 2012. – 06.04). 

 
* * * 

Директор Департаменту з питань підготовки Євро-2012 Харківської 
міськради О. Нечипоренко заявив, що відвідувачі матчів Євро-2012 у 
Харкові зможуть безкоштовно користуватися міським громадським 
транспортом впродовж 24 годин до матчу і 12 годин після нього. 

Начальник відділу прикордонної служби Міжнародного аеропорту 
«Харків» В. Гончар запевняє, що кожен уболівальник Євро-2012 
проходитиме 20-тисекундну перевірку прикордонної служби в харківському 
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аеропорту. Він наголосив, що прикордонники розробили ряд заходів, що 
спрощують перетин кордону під час Євро-2012.   

В той же час, у дипломатичній місії посольства Португалії в Україні 
відзначили високий рівень підготовки міста до чемпіонату й висловили 
сподівання, що Харків гідно прийме гостей чемпіонату (У Харкові власники 
квитків на Євро-2012 матимуть право на безкоштовний проїзд // 
Інформаційне агентство «Регіональні Новини» 
(http://regionews.com.ua/node/39132). – 2012. – 07.04). 

 
* * * 

Два транші по 57 тис. євро отримає КП «Міськелектротранссервіс» від 
УЄФА як компенсацію за безкоштовний проїзд учасників та гостей 
чемпіонату Європи з футболу 2012 року. Про це 9 квітня на засіданні 
постійної комісії з гуманітарних питань Харківської міської ради повідомив 
директор Департаменту транспорту і зв’язку С. Дульфан.  

Він нагадав, що в рамках ініціативи УЄФА «Безкоштовний 
громадський транспорт» у міському транспорті перевозитимуть 
безкоштовно вболівальників з квитками на матчі, а також представників 
цільових груп УЄФА. 

Відповідний договір буде укладено з КП «Міськелектротранссервіс», 
що його призначено організатором надання транспортних послуг на час 
Євро-2012. Саме це підприємство і перераховуватиме кошти за перевезення 
вболівальників комунальним транспортним підприємствам і приватним 
перевізникам залежно від обсягів перевезень. 

Директор департаменту уточнив, що перший транш у 57 тис. євро 
УЄФА готовий перерахувати ще до початку чемпіонату. Другий транш на 
таку саму суму буде перераховано після проведення Євро-2012. 

Для безкоштовного проїзду гостю або учаснику чемпіонату потрібно 
буде мати при собі квиток на матч або спеціальний бейдж УЄФА. Наявність 
квитка на матч дає право на безкоштовний проїзд у міському транспорті за 
24 години до початку матчу і 12 годин після його закінчення (УЄФА 
компенсує Харкову 114 тис. євро за перевезення фанатів // Євро-2012 
(http://2012ua.net/news/uefa_kompensue_kharkovu_114_tisjach_evro_za_pere
vezennja_fanativ/2012-04-10-9627)). 

 
* * * 

За тиждень у Харкові розпочнеться остання перед Євро-2012 серія 
семінарів присвячених питанням захисту інтелектуального продукту УЄФА. 
«Ці семінари ми проводимо вже четвертий рік, за цей час до нас окрім 
представників органів влади, приєднались представники приватного бізнесу, 
готелів, вищих навчальних закладів. Людей, так чи інакше задіяних у 
проведені чемпіонату, безумовно, цікавлять правові аспекти використання 
символіки УЄФА», – розповіла начальник відділу заходів з охорони 
інтелектуальної власності І. Костенко.  
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Семінари пройдуть в усіх приймаючих містах України: 11 квітня – у 
Харкові, 25 квітня – у Донецьку, 11 травня – у Києві, а 16 травня – у Львові. 

 «Насамперед на семінарах ми навчаємо як не порушувати права 
інтелектуальної власності. Доносимо до організаторів та учасників 
чемпіонату, хто може використовувати інтелектуальну власність УЄФА і 
яким чином. Куди слід звертатися, якщо ви хочете повідомити про 
порушення у цій сфері та яка відповідальність за ці порушення 
передбачена», – зазначила організатор семінарів. 

 Передбачається участь у семінарах представників органів державної 
влади, державних адміністрацій приймаючих міст, Національного агентства 
з питань підготовки та проведення в Україні фінальної частини чемпіонату 
Європи 2012 з футболу та реалізації інфраструктурних проектів, Федерації 
футболу України, Місцевого організаційного комітету «ЄВРО-2012 
Україна», представників у справах інтелектуальної власності (патентних 
повірених), а також фахівців Державної служби інтелектуальної власності 
України та Державного підприємства «Український інститут промислової 
власності» (Українцям нагадають про захист інтелектуальних прав 
УЄФА // Інформаційне агентство «Регіональні Новини» 
(http://regionews.com.ua/node/38685). – 2012. – 04.04). 

 
 

Проблеми 
 

Для того, щоб остаточно позбутися смороду у центральній частині 
Львова, знадобиться щонайменше кілька років і близько ста мільйонів 
гривень. Про це повідомив головний технолог ЛМКП «Львівводоканал» 
М. Одуха. 

«Львів ще довго страждатиме від смороду. Роботи над вирішеннями 
цієї проблеми лише стартували. Наразі лабораторія обласної санепідстанції 
проводить аналізи гозоповітряної суміші каналізаційних відходів, 
лабораторія «Львіводоканалу» – аналіз концентрації стоків. Лабораторні 
дослідження мають завершитись приблизно до середини травня. Тільки 
після завершення лабораторних досліджень розпочнеться наступний етап 
боротьби з львівським смородом», – заявив головний технолог ЛМКП 
«Львівводоканал» М. Одуха. 

За словами  М. Одухи, центральна частина міста погано провітрюється. 
До того ж каналізація зі всієї території міста Львова, зі всіма запахами, 
проходить через центральну частину, біля Оперного театру і далі тече до 
очисних споруд. За останні десятиліття збільшилось навантаження на 
каналізацію, адже зменшилось водоспоживання, відтак збільшилась 
концентрація стічних вод.  

Головною ж причиною неприємного запаху у місті Лева Одуха вважає 
підприємства, зокрема: Масложировий комбінат, Львівську кавову фабрику 
«Галку», ЗАТ «Ензим»-львівські дріжджі, «Барком» ТОВ, територію 
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колишнього «Світанку» – шкірзавод, де періодично відбуваються роботи. Це 
ті підприємства, що мають органічну і жирову складову, саме це може 
спровокувати виникнення неприємних запахів. 

Для реконструкції старих очисних споруд, що працюють ще з 60 років 
минулого століття, місту знадобиться близько 100 млн грн. Також в 
каналізаційних трубах Львова накопичилось дуже багато осаду, розповів 
М. Одуха, а це ще 18-19 млн євро. Щоправда, місто не може придбати навіть 
водоочисну машину, котра коштує 6 млн грн і є необхідною під час 
каналізаційно-очисних роботах. 

«Машина, про яку йдеться вище, не входить до переліку 
природоохоронних споруд. Причиною є постанова про природохоронні 
споруди, що була прийнята ще в 2005 року, коли про цю машину ніхто не 
знав», – розповів завідувач сектору поводження з відходами Управління 
охорони навколишнього природного середовища у Львівській області 
А. Галушко.  

Він також запевнив, що на час «Євро-2012» сморід спробують усунути 
фахівці «Львіводоканалу» та міська влада у співпраці з підприємствами 
(Львів не зможе позбутися смороду до початку «Євро-2012» // Західна 
інформаційна корпорація (http://zik.ua/ua/news/2012/04/04/342472)). 

 
* * * 

До єврочемпіонату залишилося менше 70 днів. Очікується, що в цей час 
Львів відвідає близько 400 тис. туристів. За два роки підготовки до події 
обновили таблички з туристичною інформацією та розробили і встановили 
дорожні вказівники. Хоча враховуючи постійні відновлювання та чищення 
навігаторів, вони залишаються в плачевному стані.  

Це фактично система орієнтації для фанів за стрілками, а найбільше 
занедбаних знаків спостерігаємо в центрі міста і серед основних культурних 
об’єктів. Зазвичай за станом таблиць стежать районні адміністрації. В 
Галицькому районі, оскільки він знаходиться в центрі міста таких об’єктів є 
найбільше. 

«На вулицях Городоцькій та Марії Сніжної нещодавно відновлювали 
таблички. Для однієї таблиці це коштує до 50 гривень, у Галицькому районі 
їх є не менше трьохсот, тож простежити за всіма – неможливо. У планових 
щотижневих рейдах не зловили жодного хулігана», – розповів Р. Белень, 
начальник відділу комунального господарства Галицького району. 

Крім того, нові інформаційні табло на зупинках, що встановили у 
лютому 2012 року – вже втратили презентабельний вигляд. Одна табличка 
коштує 205 грн. На зупинці біля Стрийського парку табличку вже 
понівечили. 

Директор «Центру розвитку туризму» Н. Радіоненко просить тих, хто 
псує таблички наклейками з рекламою своїх організацій та малює стели 
маркерами – розміщувати свою інформацію в інтернеті, оскільки ті 
пошкодження заважають сприйняттю інформації туристами і псують імідж 
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Львова своїм виглядом. Крім того, як сказала Н. Радіоненко – туристи точно 
не є цільовою аудиторією цієї реклами і розписів. 

Нагадаємо, що псування суспільного майна карається адміністративним 
кодексом, а також ст. 296 (частина 1) Кримінального кодексу, 
розцінюючись, як хуліганство. Хуліганство, тобто грубе порушення 
громадського порядку з мотивів явної неповаги до суспільства, що 
супроводжується особливою зухвалістю чи винятковим цинізмом. Воно 
карається штрафом від п’ятисот до тисячі неоподатковуваних мінімумів 
доходів громадян або арештом на строк до шести місяців, або обмеженням 
волі на строк до п’яти років (У Львові обновки до «Євро-2012» в 
занедбаному стані // Західна інформаційна корпорація 
(http://zik.ua/ua/news/2012/04/04/342440)). 

 
* * * 

Співробітники Державної прикордонної служби України визначили 
11 проблемних ситуацій, які можуть виникати на кордоні під час Євро-2012, 
та відпрацювали алгоритми їх вирішення. Про це повідомили у прес-службі 
відомства.  

«На основі прогнозу можливих факторів ризику під час пропускних 
операцій відпрацьовано 11 можливих ситуацій та алгоритмів дій персоналу 
спільно з іншими контрольними і правоохоронними органами», – сказано у 
повідомленні.  

 Серед них:  
 – прибуття іноземця без візи або без паспортного документа, 

необхідного для перетину кордону;  
 – загублений вантаж;  
 – проблеми з тимчасовим ввезенням медійного обладнання;  
 – формальна затримка представників окремих груп УЄФА;  
 – конфліктні ситуації (порушення громадського порядку);  
 – виникнення форс-мажорних обставин, що ускладнюють 

використання аеропортів приймаючих міст;  
 – повільне митне оформлення вантажів УЄФА;  
 – виїзд з України з готівкою понад дозволений ліміт;  
 – повернення не пропущених представників цільових груп УЄФА та 

уболівальників;  
 – обмеження та вимоги щодо ветеринарного та фіто-санітарного 

контролю;  
 – транспортний потік значно перевищує пропускну здатність пункту 

пропуску (Прикордонники готуються до 11 проблемних ситуацій на 
Євро-2012 // Інформаційний центр «Україна-2012» 
(http://ukraine2012.gov.ua/news/239/52692). – 2012. – 11.04). 
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* * * 
В связи с недостатком мощностей электроэнергии для работы фан-зоны 

Евро-2012 на площади Свободы за памятником Ленину планируют 
установить генераторы. Об этом 6 апреля сообщил директор Департамента 
по подготовке и проведению финальной части Евро-2012 Харьковского 
горсовета А. Нечипоренко. 

«Мы взяли все свободные мощности, которые есть в районе фан-зоны. 
100 кВт было взято от парка им. Горького, 50 кВт от «Шато», 100 кВт от 
Горсвета, 40 кВт от еще одной организации. Всего получилось 290 кВт из 
800 кВт необходимых для того, чтобы фан-зона полноценно работала», – 
отметил А. Нечипоренко. 

Напомним, что оператор «Холидэй Сервис», готовящий фан-зону на 
площади Свободы, обратился к Александру Ярославскому как владельцу 
нового отеля «Харьков-Палас», находящегося здесь же на площади, с 
просьбой предоставить на коммерческой основе недостающие 500 кВт 
электроэнергии для обеспечения функционирования фан-зоны в 
соответствии с требованиями УЕФА. На это А. Ярославский прислал 
отрицательный ответ, который оператор теперь вынужден учитывать в своей 
работе. 

«Теперь придется ставить дизельные генераторы, а это не совсем 
комфортно для всех граждан. Это и выхлопы, и шум, и запахи. Вряд ли это 
украсит работу фан-зоны. Можно было обойтись и без этого», – отметил 
А. Нечипоренко. 

По его словам, сейчас проводится расчет необходимого количества 
генераторов.  

Напомним, что представитель компании-оператора фан-зоны 
С. Харьков рассказал о том, что предусматривает VIP-сектор на площади 
Свободы. 

Напомним также, что в харьковской фан-зоне, которая будет работать 
во время проведения матчей Евро-2012, планируется создание тематических 
развлекательных программ. Уже разработана концепция работы фан-зоны, 
которая предусматривает семь тематических дней: «День болельщика», 
«День чемпионов», «Козак и футбол», «Футбол и город», «Футбольная 
вечеринка», «Футбольное шоу», которые будут повторяться блоками, но с 
новым наполнением (На время Евро-2012 на площади Свободы придется 
установить дизельные генераторы // Городской Дозор 
(http://dozor.kharkov.ua/city/evro-2012/1106725.html). – 2012. – 06.04).  
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ПРОГНОЗИ 
 

Ассоциация «Украинский кредитно-банковский союз» предлагает 
упростить процедуру покупки иностранной валюты у физических лиц во 
время проведения Евро-2012. Об этом сообщили в пресс-службе УКБС. 

«В УКБС предлагают разрешить покупку валюты без предъявления 
документа, удостоверяющего личность, путем внесения соответствующих 
изменений в инструкции», – сказала генеральный директор Г. Олифер. 

По прогнозам Госагентства туризма и курортов, во время проведения 
чемпионата ожидается существенное увеличение потока иностранных 
туристов (до 1,4 млн человек, на 30 – 40 % больше уровня прошлого года). 

Поступление иностранной валюты составят ориентировочно около 
$ 1 млрд, что благоприятно повлияет на состояние платежного баланса 
Украины и пополнение золотовалютных резервов НБУ (Банкиры просят 
разрешить менять валюту без паспорта на Евро-2012 // (Левый берег  
http://economics.lb.ua/finances/2012/04/09/145133_bankiri_prosyat_razreshit_
menyat.html)). 
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